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4 

 

Пзивыдшие с саежгж заннегж леисива 

Игзаиь, весеоииься, накжиы не ннаиь, 

Мы пжлзасиаее в пжисдах сзелсива 

Внзжсоыеи кыиь, нж ижме игзаиь. 

 

Олнж оишь лжсалнж, пзисджзкнж весьеа, 

Чиж игзы сианжвяися ноее, сизашней, 

Тепезь ме, джгла насийпаеи весна, 

Мы не пйсдаее в зйчьях джзакоей… 

 

Мы в лжгжняоди игзаее с келжю, 

С пзжкоееаеи -  в пзяиди, а с миннью -  в 

киоьязл… 

Рисдйее игзаиь ламе в джсии с сйлькжю, 

Пж дапое иезяя свжй леисдий анази. 



ʉʝʛʦʜʥʷ ʤʳ ʧʨʝʜʩʪʘʚʣʷʝʤ ʯʠʪʘʪʝʣʷʤ ʛʘʟʝʪʳ «ʐ@ʛ» 

ʥʝʦʙʳʯʥʫʶ ʧʝʨʩʦʥʫðʫʯʠʪʝʣʷ ʤʘʪʝʤʘʪʠʢʠ ʠ ʣʦʛʠʢʠ, 

ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʷ ʜʠʨʝʢʪʦʨʘ ʧʦ ʥʘʫʯʥʦ-ʤʝʪʦʜʠʯʝʩʢʦʡ ʨʘ-

ʙʦʪʝ, ɼʨʦʥʦʚʘ ɺʣʘʜʠʤʠʨʘ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯʘ.  

ʅʘʯʥʝʤ ʩ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʦ ʥʸʤ ʛʦʚʦʨʷʪ ʜʨʫʛʠʝ  

ɼʠʨʝʢʪʦʨ ʰʢʦʣʳ, ɼʝʜʦʚʘ ʅʘʪʘʣʴʷ ɹʨʦʥʠʩʣʘʚʦʚʥʘ: 

«ʇʦʟʥʘʢʦʤʠʣʠʩʴ ʤʳ ʩ ʥʠʤ, ʧʦ ʙʦʣʴʰʦʤʫ ʩʯʝʪʫ, ʩʦ-

ʚʩʝʤ ʥʝʜʘʚʥʦé ʂʘʢ-ʪʦ ʥʘʩ ʩʫʜʴʙʘ ʥʝ ʩʚʦʜʠʣʘ ʠ ʩʚʝʣʘ 

ʪʦʣʴʢʦ ʪʦʛʜʘ, ʢʦʛʜʘ ʤʝʥʷ ʥʘʟʥʘʯʠʣʠ ʜʠʨʝʢʪʦʨʦʤ ʚ 

ʥʘʰʫ ʰʢʦʣʫ. ʂʦʥʝʯʥʦ, ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯ ʚʩʪʨʝ-

ʪʠʣ ʤʝʥʷ ʦʯʝʥʴ ʥʘʩʪʦʨʦʞʝʥʥʦ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʥʝ ʟʥʘʣ, 

ʢʘʢ ʩʣʦʞʘʪʩʷ ʦʪʥʦʰʝʥʠʷ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʷ ʩ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝ-

ʣʝʤ, ʥʦ ʦʪʥʦʰʝʥʠʷ ʩʨʘʟʫ ʥʘʯʘʣʠ ʩʢʣʘʜʳʚʘʪʴʩʷ ʠ ʜʝ-

ʣʦʚʳʝ, ʠ ʯʝʣʦʚʝʯʝʩʢʠʝ. ʗ ʧʦʥʷʣʘ, ʯʝʛʦ ʦʥ ʭʦʯʝʪ, ʯʪʦ 

ʦʥ ʤʦʞʝʪ, ʘ ʦʥ ʧʦʥʷʣ, ʯʝʛʦ ʷ ʭʦʯʫ ʠ ʯʪʦ ʷ ʤʦʛʫ, ʧʦʵʪʦ-

ʤʫ ʩʦʩʪʦʷʣʩʷ ʩʦʶʟ ʠ, ʙʦʣʝʝ ʪʦʛʦ, ʩʦʩʪʦʷʣʩʷ ʜʫʵʪ, ʤʦ-

ʞʝʪ ʙʳʪʴ, ʚ ʢʘʢʦʡ-ʪʦ ʩʪʝʧʝʥʠ ʩʠʤʙʠʦʟ. ʕʪʦ ʩʣʫʯʘʝʪʩʷ 

ʚ ʞʠʟʥʠ ʨʝʜʢʦ, ʥʦ ʙʳʚʘʝʪ, ʢʦʛʜʘ ʣʶʜʠ ʧʦʥʠʤʘʶʪ ʜʨʫʛ 

ʜʨʫʛʘ, ʜʝʣʘʷ ʦʙʱʝʝ ʜʝʣʦ, ʧʦʣʫʯʘʶʪ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʳ, ʢʦʪʦ-

ʨʳʝ ʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʷʶʪ ʠ ʪʦʛʦ, ʠ ʜʨʫʛʦʛʦ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʷ ʩʯʘ-

ʩʪʣʠʚʘ, ʯʪʦ ʚ ʤʦʝʡ ʞʠʟʥʠ ʧʦʷʚʠʣʩʷ ʯʝʣʦʚʝʢ, ʦʜʝʨʞʠ-

ʤʳʡ ʚ ʭʦʨʦʰʝʤ ʩʤʳʩʣʝ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʠʜʝʝʡ, ʥʦ ʠ ʨʘʙʦ-

ʪʦʡ. ʗ ʩʘʤʘ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ ʦʜʝʨʞʠʤʘʷ, ʧʦʵʪʦʤʫ ɺʣʘʜʠʤʠʨ 

ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯ ʥʝ ʧʨʦʩʪʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢ, ʥʦ ʠ ʩʦʨʘʪʥʠʢ. ʗ 

ʜʫʤʘʶ, ʯʪʦ ʜʣʷ ʥʝʛʦ ʷ ʷʚʣʷʶʩʴ ʪʦʞʝ ʪʘʢʦʚʦʡ. ʀ ʫ 

ʤʝʥʷ ʙʳʣʘ ʟʘʜʘʯʘ ʧʦʤʦʯʴ ʵʪʦʤʫ ʯʝʣʦʚʝʢʫ, ʢʦʪʦʨʳʡ 

ʚʩʶ ʩʚʦʶ ʞʠʟʥʴ ʭʦʪʝʣ ʩʦʟʜʘʪʴ ʰʢʦʣʫ, ʩʠʩʪʝʤʫ ʚ ʰʢʦ-

ʣʝ. ʀ ʵʪʦ ʦʪʨʘʜʥʦ, ʯʪʦ ʪʘʢʘʷ ʰʢʦʣʘ ʥʘʰʣʘʩʴ, ʪʘʢʠʝ 

ʣʶʜʠ ʚʩʪʨʝʪʠʣʠʩʴ, ʠ ʚʩʸ ʧʦʣʫʯʠʣʦʩʴ. ɽʩʪʴ ʥʝʢʠʝ ʧʣʘ-

ʥʳ. ɺʦʟʨʘʩʪ ʥʘʩ ʥʝ ʧʫʛʘʝʪ. ɺʦʟʨʘʩʪ ʪʚʦʨʯʝʩʢʠʡ. ʗ 

ʦʪʢʨʦʶ ʥʝʙʦʣʴʰʫʶ ʪʘʡʥʫ ( ʦ ʞʝʥʩʢʦʤ ʚʦʟʨʘʩʪʝ ʥʝ 

ʛʦʚʦʨʷʪ), ʧʦʵʪʦʤʫ ʤʳ ʙʫʜʝʤ ʛʦʚʦʨʠʪʴ ʦ ʤʫʞʩʢʦʤ: 

ɺʣʘʜʠʤʠʨʫ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯʫ ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʠʩʧʦʣʥʷʝʪʩʷé 

ʤ-ʤ-ʤé ʢʨʘʪʥʦʝ ʯʠʩʣʦ ʣʝʪ, ʢʨʘʪʥʦʝ ʜʝʩʷʪʠ, ʠ ʦʥ 

ʙʦʜʨ, ʟʜʦʨʦʚ. ʗ ʫʚʘʞʘʶ ʪʦ, ʯʪʦ ʦʥ ʚʝʜʝʪ ʟʜʦʨʦʚʳʡ 

ʦʙʨʘʟ ʞʠʟʥʠ, ʯʝʛʦ ʠ ʜʨʫʛʠʤ ʞʝʣʘʶ. ʅʦ ʚʦʦʙʱʝ ʷ ʦʙʦ-

ʞʘʶ ʵʪʦʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ ʟʘ ʝʛʦ ʥʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦʝ ʦʪʥʦʰʝ-

ʥʠʝ ʢ ʜʝʪʷʤ. ʆʥ ʩʘʤ ʙʦʣʴʰʦʡ ʨʝʙʝʥʦʢ. ʀ ʚʦʪ ʵʪʦ 

ʙʦʣʴʰʦʝ ʨʝʙʷʯʝʩʪʚʦ, ʜʣʠʥʥʦʝ ʨʝʙʷʯʝʩʪʚʦ, ʦʥ ʭʨʘʥʠʪ 

ʊʘʢʠʭ ʣʶʜʝʡ ʤʦʞʥʦ ʥʘʟʚʘʪʴ ʢʘʢ 

ʫʛʦʜʥʦ.. ʙʣʘʞʝʥʥʳʤʠ ʪʘʤé 

ʥʝʩʪʘʥʜʘʨʪʥʳʤʠé ʵʪʦ ʩʯʘʩʪʣʠ-

ʚʳʡ ʯʝʣʦʚʝʢ, ʠ ʩʯʘʩʪʣʠʚʳʝ ʜʝʪʠ 

ʦʙʱʘʶʪʩʷ ʩ ʥʠʤ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʜʘʡ 

ɹʦʛ, ʯʪʦʙʳ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʃʝʦʥʠʜʦ-

ʚʠʯ ʢʘʢ ʤʦʞʥʦ ʜʦʣʴʰʝ ʩ ʥʘʤʠ 

ʨʘʙʦʪʘʣ, ʯʪʦʙʳ ʫ ʥʝʛʦ ʭʚʘʪʠʣʦ 

ʟʜʦʨʦʚʴʷ, ʩʠʣ, ʫʤʘ, ʘ ʦʥ ʚʩʝ ʜʘ-

ʣʝʪʜʣʷ ʵʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʙʳʪʴ ʚ 

ʩʪʨʦʶ. ɼʝʣʘʝʪ ʪʘʢ ʩʦʟʥʘʪʝʣʴʥʦ, 

ʧʨʘʚʠʣʴʥʦ. ʀ ʜʘʡ ɹʦʛ, ʯʪʦʙʳ ʚ 

ʰʢʦʣʝ ʥʘʰʝʡ ʢʦʥʢʨʝʪʥʦ ʠ ʚ ʜʨʫʛʠʭ ʰʢʦʣʘʭ ʙʳʣʦ ʢʘʢ ʤʦʞʥʦ ʙʦʣʴʰʝ ʤʫʞʯʠʥ, 

ʧʦʜʦʙʥʳʭ ɺʣʘʜʠʤʠʨʫ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯʫ. ʍʦʪʷ ʧʦʜʦʙʥʳʭ ʝʤʫ ʥʝʪ. ʆʥ ʫ ʥʘʩ ʝʜʠʥʩʪ-

ʚʝʥʥʳʡ. ʄʫʞʩʢʦʝ ʥʘʯʘʣʦ ʚ ʰʢʦʣʝ ï ʵʪʦ ʭʦʨʦʰʠʡ ʭʨʝʙʝʪ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʫʯʠʪʝʣʴ ï 

ʵʪʦ ʩʣʦʚʦ ʤʫʞʩʢʦʛʦ ʨʦʜʘ. ʄʫʞʩʢʦʛʦ ʧʦʣʘ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʢʘʢ ʤʦʞʥʦ ʙʦʣʴʰʝ, ʠ 

ʧʦʵʪʦʤʫ ʤʳ ʠʜʝʤ ʮʝʣʝʥʘʧʨʘʚʣʝʥʥʦ. ʀʱʝʤ ɺʣʘʜʠʤʠʨʫ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯʫ ʩʦʨʘʪʥʠ-

ʢʦʚ ʙʦʣʴʰʝ ʠ ʙʦʣʴʰʝ» (ʉʤʝʝʪʩʷ) 

ɿʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʜʠʨʝʢʪʦʨʘ ʧʦ ʚʦʩʧʠʪʘʪʝʣʴʥʦʡ ʨʘʙʦʪʝ, ʢʣʘʩʩʥʳʡ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʴ 5-ʘ 

ʢʣʘʩʩʘ, ʇʝʣʠʭ ʆʣʴʛʘ ɺʠʢʪʦʨʦʚʥʘ: «ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯ ï ʵʪʦ ʙʨʝʥʜ ʰʢʦʣʳ, 

ʵʪʦ ʠʜʝʡʥʳʡ ʚʜʦʭʥʦʚʠʪʝʣʴ ʚʩʝʭ ʰʘʛʦʚ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʰʢʦʣʘ ʩʜʝʣʘʣʘ ʟʘ ʧʦʩʣʝʜʥʠʝ 

ʛʦʜʳ. ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯ ʫʚʣʝʯʝʥ ʩʚʦʝʡ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʴʶ, ʫʚʣʝʯʝʥ ʨʝʙʷʪʘʤʠ, 

ʢʦʪʦʨʳʝ ʝʛʦ ʦʢʨʫʞʘʶʪ, ʦʥ ʞʠʚʝʪ ʵʪʠʤ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʦʤ, ʜʣʷ ʥʝʛʦ ʵʪʦ ʞʠʟʥʴ. 

ʊʝʤ ʩʘʤʳʤ ʦʥ ʫʚʣʝʢʘʝʪ ʨʝʙʷʪ, ʠ ʚʩʝʤ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʷʤ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʝʩʪʴ ʫ ʨʝʙʷʪ ʰʢʦ-

ʣʳ, ʧʝʨʚʳʡ ʪʦʣʯʦʢ  ʜʘʝʪ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯ».  

ʉʦʮʠʘʣʴʥʳʡ ʧʝʜʘʛʦʛ, ʢʣʘʩʩʥʳʡ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʴ  11-ʙ ʢʣʘʩʩʘ, ʉʠʥʷʚʩʢʘʷ ʊʘʪʴʷʥʘ 

ɺʘʩʠʣʴʝʚʥʘ: «ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯ ʦʥ ʤʦʡ ʩʦʩʝʜ ʧʦ ʢʘʙʠʥʝʪʫ. ʇʦʜʥʠʤʘʝʪ 

ʭʦʨʦʰʝʝ ʥʘʩʪʨʦʝʥʠʝ ʩ ʫʪʨʘ.. ʧʝʩʥʝʡ ʩʚʦʝʡ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʫ ʥʘʩ ʩ ʥʠʤ ʩʦʨʝʚʥʦʚʘ-

ʥʠʝ: ʣʠʙʦ ʦʥ ʧʝʨʚʳʡ ʧʨʠʭʦʜʠʪ ʥʘ ʨʘʙʦʪʫ, ʣʠʙʦ ʷ. ɽʩʣʠ ʦʥ ʧʝʨʚʳʡ ʧʨʠʭʦʜʠʪ, ʪʦ 

ʧʝʩʥʝʡ ʚʩʪʨʝʯʘʝʪ, ʝʩʣʠ ʥʝʪ, ʪʦ ʫʞʝ ʧʦʪʦʤ. ʏʝʣʦʚʝʯʝʩʢʠʝ ʢʘʯʝʩʪʚʘ-ʘé ɼʦʙʨʦ-

ʞʝʣʘʪʝʣʴʥʳʡ, ʘʢʪʠʚʥʳʡ, ʟʘʨʷʞʘʝʪ ʵʥʝʨʛʠʝʡ. ʅʘʚʝʨʥʦʝ, ʪʘʢ ʩʢʘʞʫ». 

ʆʭʨʘʥʥʠʮʘ, ʉʘʚʦʩʠʥʘ ʉʚʝʪʣʘʥʘ ʀʛʥʘʪʴʝʚʥʘ: «ʆʯʝʥʴ ʯʝʣʦʚʝʢ ʭʦʨʦʰʠʡ. ʋʝʭʘʣ 

ʥʘ ʦʣʠʤʧʠʘʜʫ. ʉʫʪʢʘʤʠ ʥʘ ʨʘʙʦʪʝ. ʇʨʠʭʦʜʠʪ ʯʫʪʴ ʩʚʝʪ, ʫʭʦʜʠʪ ʩʘʤʳʡ ʧʦʩʣʝʜ-

ʥʠʡ. ʆ ʥʝʤ ʤʦʞʥʦ ʛʦʚʦʨʠʪʴ ʪʦʣʴʢʦ ʭʦʨʦʰʝʝ, ʧʦʟʠʪʠʚʥʳʡ ʯʝʣʦʚʝʢ. ɹʳʚʘʝʪ, 

ʩʪʦʠʪ ʪʫʪ, ʩʤʝʰʠʪ ʤʝʥʷ». 

ʈʝʜʘʢʮʠʷ ʛʘʟʝʪʳ «ʐ@ʛ» ʧʨʦʩʪʦ ʫʚʝʨʝʥʘ, ʯʪʦ ʚʳ, ʜʦʨʦʛʠʝ ʯʠʪʘʪʝʣʠ, ʟʘʠʥʪʝʨʝ-

ʩʦʚʘʣʠʩʴ ʵʪʠʤ ʯʝʣʦʚʝʢʦʤ, ʜʘʞʝ ʝʩʣʠ ʚʘʤ ʥʝ ʧʨʠʭʦʜʠʪʩʷ ʩʪʘʣʢʠʚʘʪʴʩʷ ʩ ʥʠʤ 

ʥʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦ. ʅʘ ʩʪʨʘʥʠʮʘʭ ʷʥʚʘʨʩʢʦʛʦ ʚʳʧʫʩʢʘ ʛʘʟʝʪʳ ʤʳ «ʦʪʢʨʳʚʘʝʤ» 

ɺʣʘʜʠʤʠʨʘ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯʘ  ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʚʘʤʠ. 

Персона месяца    Дронов Владимир Леонидович 

ʅʘʯʥʝʤ ʩ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʥʘʰ 2012 ʛʦʜ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʩʠʤʚʦʣʦʤ ʯʝʨʥʦʛʦ 

ʚʦʜʷʥʦʛʦ ʜʨʘʢʦʥʘ! ɺ ʜʨʝʚʥʝʤ, ʜʨʝʚʥʝʤ ʂʠʪʘʝ ʝʛʦ ʥʘʟʳʚʘʣʠ 

ʃʫʥ. ʅʘ ʩʘʤʦʤ ʜʝʣʝ ʛʦʜ ʯʝʨʥʦʛʦ ʜʨʘʢʦʥʘ ʥʘʩʪʫʧʘʝʪ ʩ 23 

ʷʥʚʘʨʷ 2012ʛ. ʠ ʧʨʦʜʦʣʞʘʝʪ ʩʚʦʸ ʮʘʨʩʪʚʦʚʘʥʠʝ ʜʦ 9 ʬʝʚʨʘʣʷ 

2013. 

ʏʪʦ ʧʨʝʜʩʪʘʚʣʷʝʪ ʩʦʙʦʡ ʵʪʦʪ ʛʦʜ? ʏʝʨʥʳʡ ʮʚʝʪ ʦʣʠʮʝʪʚʦʨʷʝʪ 

ʂʆʉʄʆʉ, ʧʦʣʷʨʥʫʶ ʥʦʯʴ, «ʪʴʤʫ ʥʘʜ ʙʝʟʜʥʦʡ». ʕʪʦʪ ʮʚʝʪ 

ʛʣʫʙʠʥʳ ʚʦʜ, ʮʚʝʪ ʮʠʚʠʣʠʟʘʮʠʠ ʜʨʝʚʥʠʭ ʧʣʝʤʝʥ ʤʦʥʛʦʣʦ-

ʪʶʨʢʩʢʦʛʦ ʢʦʨʥʷ, ʧʨʠʰʝʜʰʠʭ ʚ ʝʚʨʘʟʠʡʩʢʠʝ ʣʝʩʦʩʪʝʧʠ ʩ 

ʩʝʚʝʨʦ-ʚʦʩʪʦʢʘ. ɼʨʘʢʦʥ ï ʵʪʦ ʚʩʝʩʦʢʨʫʰʘʶʱʘʷ ʧʝʨʚʦʙʳʪʥʘʷ 

ʩʪʠʭʠʷ ʧʦʪʦʢʘ ʚʦʜʳ. ʉʠʤʚʦʣ ʵʪʦʛʦ ʛʦʜʘ ʥʝʩʝʪ ʣʶʜʷʤ 

ʨʝʰʠʪʝʣʴʥʳʝ, ʥʦ ʥʝ ʚʩʝʛʜʘ ʞʝʣʘʪʝʣʴʥʳʝ ʧʝʨʝʤʝʥʳ! 

2012 ï ʦʩʦʙʳʡ ʢʘʨʤʠʯʝʩʢʠʡ ʛʦʜ. ɽʛʦ ʩʦʚʝʪʫʶʪ ʚʩʪʨʝʯʘʪʴ ʧʦ-

ʦʩʦʙʦʤʫ! ɿʘ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ ʤʠʥʫʪ ʜʦʷ ʙʦʷ ʯʘʩʦʚ ʥʫʞʥʦ ʦʩʪʘʚʠʪʴ 

ʩʫʝʪʫ, ʤʳʩʣʝʥʥʦ ʧʦʙʣʘʛʦʜʘʨʠʪʴ ʫʭʦʜʷʱʠʡ ʛʦʜ ɿʘʡʮʘ, 

ʚʩʧʦʤʥʠʪʴ ʢʘʢ ʤʦʞʥʦ ʙʦʣʴʰʝ ʭʦʨʦʰʝʛʦ, ʯʪʦ ʩʚʷʟʘʥʦ ʩ 2011. 

ʂʦʛʜʘ ʯʘʩʳ ʧʨʦʙʴʶʪ ʧʦʣʥʦʯʴ, ʩ ʧʝʨʚʳʭ ʤʠʥʫʪ ʜʫʤʘʡʪʝ ʦ 

ʭʦʨʦʰʝʤ. ɸʩʪʨʦʣʦʛʠ ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʩʦʚʝʪʫʶʪ ʜʘʨʠʪʴ ʩʚʦʶ 

ʣʶʙʦʚʴ ʣʶʜʷʤ, ʠ ʦʥʘ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʦ ʚʝʨʥʝʪʩʷ ʢ ʚʘʤ ʩ ʥʦʚʦʡ 

ʩʠʣʦʡ. ʅʘ ʧʨʘʟʜʥʠʢʝ ʤʦʞʝʪ ʙʳʪʴ ʤʥʦʛʦ ʷʨʢʦʡ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʦʡ 

ʤʫʟʳʢʠ. ʊʘʥʮʝʚʘʣʴʥʳʝ ʜʚʠʞʝʥʠʷ, ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʝ ʟʥʘʢʫ 

ɼʨʘʢʦʥʘ, ʤʥʦʛʦʦʙʨʘʟʥʳ: ʦʪ ʨʝʟʢʠʭ ʠ ʣʦʤʘʥʳʭ ʜʦ 

ʟʘʤʝʜʣʝʥʥʳʭ ʠ ʛʠʧʥʦʪʠʯʝʩʢʠʭ. ɻʦʚʦʨʷʪ, ʯʪʦ ʝʩʣʠ ʚʩʪʨʝʪʠʪʴ 

ʵʪʦʪ ʛʦʜ ʛʠʤʥʘʩʪʠʢʦʡ, ʪʦ ʤʦʞʥʦ ʚʢʣʶʯʠʪʴʩʷ ʚ ʨʠʪʤʳ 

ʥʘʩʪʫʧʘʶʱʝʛʦ ʛʦʜʘ, ʛʣʘʚʥʦʝ ï ʥʝ ʙʳʪʴ ʧʘʩʩʠʚʥʳʤ.  

ʅʝʢʦʪʦʨʳʝ ʩʯʠʪʘʶʪ, ʯʪʦ ʚ ʧʨʘʟʜʥʠʯʥʦʤ ʦʜʝʷʥʠʠ ʜʦʣʞʝʥ 

ʧʨʠʩʫʪʩʪʚʦʚʘʪʴ ʯʝʨʥʳʡ ʮʚʝʪ, ʜʨʫʛʠʝ ʩʯʠʪʘʶʪ, ʯʪʦ ʵʪʦ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ 

ʯʪʦ-ʪʦ ʤʝʞʜʫ ʯʝʨʥʳʤ ʠ ʟʦʣʦʪʳʤ. ʅʦ ʦʙʱʠʝ ʜʣʷ ʚʩʝʭ ʨʝʢʦʤʝʥʜʘʮʠʠ 

ʟʘʢʣʶʯʘʶʪʩʷ ʚ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʚ ʥʦʚʦʛʦʜʥʶʶ ʥʦʯʴ  ʥʫʞʥʦ ʙʣʠʩʪʘʪʴ, ʢʪʦ 

ʯʝʤ ʤʦʞʝʪ: ʵʪʦ ʤʦʛʫʪ ʙʳʪʴ ʩʚʝʨʢʘʶʱʠʝ ʜʨʘʛʦʮʝʥʥʦʩʪʠ, 

ʠʩʢʨʦʤʝʪʥʳʡ ʶʤʦʨ, ʦʩʣʝʧʠʪʝʣʴʥʘʷ ʫʣʳʙʢʘ ʠʣʠ ʧʦʪʨʷʩʘʶʱʝʝ 

ʞʠʟʥʝʣʶʙʠʝ. ɺ ʥʦʚʦʛʦʜʥʶʶ ʥʦʯʴ ʥʘʜʦ ʧʦʩʪʘʨʘʪʴʩʷ ʩʭʚʘʪʠʪʴ ʩʚʦʶ 

ʫʜʘʯʫ ʟʘ ʭʚʦʩʪ ʠ ʥʝ ʚʳʧʫʩʢʘʪʴ ʝʸ! 

ɸ ʚʳ, ʜʦʨʦʛʠʝ ʯʠʪʘʪʝʣʠ ʛʘʟʝʪʳ «ʐ@ʛ», ʩʤʦʛʣʠ ʩʦʙʣʶʩʪʠ ʚʩʝ ʵʪʠ 

ʧʨʘʚʠʣʘ? ʀʣʠ ʵʪʦ ʥʝ ʪʘʢ ʚʘʞʥʦ ʜʣʷ ʚʘʩ? ɺ ʧʨʦʰʣʦʤ ʥʦʤʝʨʝ 

ʨʝʜʘʢʮʠʷ ʛʘʟʝʪʳ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣʘ ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʦʧʨʦʩ ʥʘ ʧʨʝʜʤʝʪ ʪʦʛʦ, ʯʝʛʦ 

ʦʞʠʜʘʣʠ ʣʶʜʠ ʦʪ ʥʦʚʦʛʦʜʥʝʡ ʥʦʯʠ ʠ ʩʙʳʣʠʩʴ ʣʠ ʠʭ ʦʞʠʜʘʥʠʷ. 

ʊʝʧʝʨʴ ʤʳ ʧʫʙʣʠʢʫʝʤ ʜʘʥʥʳʝ ʵʪʦʛʦ ʦʧʨʦʩʘ. 

Год черного водяного дракона 

ʍʦʪʝʣʠ: ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʚʨʝʤʷ ʩ ʢʣʘʩʩʦʤ - 13 ʯʝʣʦʚʝʢ             

               ʰʫʤʥʦʛʦ ʠ ʚʝʩʝʣʦʛʦ ʧʨʘʟʜʥʠʢʘ - 31 ʯʝʣʦʚʝʢ            

               ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʚʨʝʤʷ ʩ ʩʝʤʴʝʡ - 16 ʯʝʣʦʚʝʢ             

               ʫʚʠʜʝʪʴ ɼʝʜʘ ʄʦʨʦʟʘ - 8 ʯʝʣʦʚʝʢ            

               ʣʶʙʦʡ ʧʦʜʘʨʦʢ - 16 ʯʝʣʦʚʝʢ             

               ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʡ ʧʦʜʘʨʦʢ - 13 ʯʝʣʦʚʝʢ             

               ʢʘʥʠʢʫʣʳ - 3 ʯʝʣʦʚʝʢʘ            

               ʚʢʫʩʥʦ ʧʦʝʩʪʴ - 5 ʯʝʣʦʚʝʢ            

              ʭʦʨʦʰʫʶ ʫʯʝʙʫ - 4 ʯʝʣʦʚʝʢʘ 

ʇʦʣʫʯʠʣʠ: ʚʩʝ ʯʪʦ ʭʦʪʝʣʠ - 61 ʯʝʣʦʚʝʢ 

                ʥʠʯʝʛʦ (ʥʝ ʩʦʚʩʝʤ ʪʦ) - 24 ʯʝʣʦʚʝʢʘ 



-ɺʳ ʦʯʝʥʴ ʠʟʚʝʩʪʥʘʷ ʣʠʯʥʦʩʪʴ, ʧʦʵʪʦʤʫ ʤʳ ʧʦʧʳʪʘʣʠʩʴ 
ʥʘʡʪʠ ʩʚʝʜʝʥʠʷ ʦ ɺʘʩ ʚ ʠʥʪʝʨʥʝʪʝ,  ʥʦ, ʟʥʘʝʪʝ, ʧʦʣʥʦʡ ʠʥ-

ʬʦʨʤʘʮʠʠ ʥʝ ʥʘʰʣʠ. 

-ɸ ʝʝ ʠ ʥʝ ʙʫʜʝʪ. ɿʘʯʝʤ ʷ ʙʫʜʫ ʚʳʜʘʚʘʪʴ ʯʪʦ-ʪʦ ʦ ʩʝʙʝ?  

-ʅʦ ɺʳ ʞʝ ʠʟʚʝʩʪʥʘʷ ʣʠʯʥʦʩʪʴ, ʯʪʦ-ʪʦ ʞʝ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴé 

-ʋ ʤʝʥʷ ʝʩʪʴ ʵʥʮʠʢʣʦʧʝʜʠʷ ʦʜʘʨʝʥʥʳʭ ʫʯʠʪʝʣʝʡ, ʛʜʝ ʝʩʪʴ ʤʦʷ 

ʬʘʤʠʣʠʷ. ʅʘʧʠʩʘʥʦ: «ʟʘʩʣʫʞʝʥʥʳʡ ʫʯʠʪʝʣʴ ʈʦʩʩʠʠ». ʇʦʥʠ-

ʤʘʝʪʝ, ʷ ʪʘʢʦʡ ʯʝʣʦʚʝʢ, ʯʪʦ ʧʦʧʫʣʷʨʠʟʦʚʘʪʴ ʩʝʙʷ ʥʝ ʩʦʙʠʨʘ-

ʶʩʴ. ʄʥʝ ʥʨʘʚʠʪʩʷ, ʢʦʛʜʘ ʷ ʨʘʙʦʪʘʶ ʠ ʧʨʠʥʦʰʫ ʧʦʣʴʟʫ. ʕʪʦʛʦ 

ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ. ʉʘʤʦʝ ʛʣʘʚʥʦʝ - ʟʜʦʨʦʚʴʝ, ʯʪʦʙʳ ʙʳʣʦ ʩʠʣ ʧʦ-

ʙʦʣʴʰʝ ʠ ʚʦʪ ʵʪʠʭ ʫʩʧʝʰʥʦʩʪʝʡ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʫ ʥʘʩ ʝʩʪʴ ʚ ʰʢʦʣʝ ʠ 

ʚʦʦʙʱʝ. ʄʥʦʛʠʝ, ʢʦʥʝʯʥʦ, ʩʯʠʪʘʶʪ, ʯʪʦ ʷ ʪʘʤ ʯʝʛʦ-ʪʦ ʜʦʩʪʠʛ, 

ʥʦ ʷ ʦʙʳʢʥʦʚʝʥʥʳʡ ʨʘʙʦʯʠʡ ʯʝʣʦʚʝʢ. ʄʝʥʷ ʩʝʡʯʘʩ ʙʦʣʴʰʝ 

ʚʦʣʥʫʝʪ ʚʦʧʨʦʩ ʟʜʦʨʦʚʴʷ ʪʝʭ ʜʝʪʝʡ, ʢʦʪʦʨʳʭ ʤʳ ʠʩʧʦʣʴʟʫʝʤ ʚ 

ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʦʣʠʤʧʠʘʜʥʠʢʦʚ. ʅʘʜʦ ʜʘʚʘʪʴ ʣʝʯʝʥʠʝ ʜʝʪʷʤ. ɺʦʪ ʤʳ 

ʵʢʩʧʣʫʘʪʠʨʫʝʤ ʠʭ ʤʦʟʛʠ, ʠʭ ʚʨʝʤʷ, ʘ ʦʥʠ ʤʦʛʣʠ ʚ ʵʪʦ ʚʨʝʤʷ 

ʧʦʟʘʥʠʤʘʪʴʩʷ ʟʜʦʨʦʚʴʝʤ ʠ ʩʧʦʨʪʦʤ.  ʅʝ ʤʝʥʝʝ ʩʠʣʴʥʦ ʤʝʥʷ 

ʚʦʣʥʫʝʪ ʚʦʧʨʦʩ ʬʠʥʘʥʩʠʨʦʚʘʥʠʷ. ɼʝʪʠ ʞʝ ʚʳʝʟʞʘʶʪ ʥʘ ʪʫʨ-

ʥʠʨʳ, ʘ ʜʣʷ ʵʪʦʛʦ ʥʫʞʥʳ, ʢʘʢ ʚʳ ʧʦʥʠʤʘʝʪʝ, ʩʨʝʜʩʪʚʘ. ʉʚʘʣʠ-

ʚʘʪʴ ʚʩʝ ʥʘ ʨʦʜʠʪʝʣʝʡ ʤʳ ʥʝ ʤʦʞʝʤ, ʘ ʦʯʝʥʴ ʭʦʯʝʪʩʷ, ʯʪʦʙʳ 

ʜʝʪʠ ʝʟʜʠʣʠ ʥʘ ʪʫʨʥʠʨʳ ʠ ʦʙʱʘʣʠʩʴ, ʵʪʦ ʚʝʜʴ ʮʝʥʥʳʡ ʦʧʳʪ. 

ʊʘʤ ʪʘʢʦʝ ʦʙʱʝʥʠʝ ʙʦʛʘʪʦʝ! 

-ʉʫʱʝʩʪʚʫʝʪ ʤʥʝʥʠʝ, ʯʪʦ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʟʘʥʠʤʘʶʪʩʷ ʪʦʯ-

ʥʳʤʠ ʥʘʫʢʘʤʠ, ʧʨʝʜʧʦʯʠʪʘʶʪ ʢʘʢʦʡ-ʣʠʙʦ ʩʧʦʨʪ. ʋ ɺʘʩ, ʷ 

ʟʥʘʶ, ʧʨʝʜʧʦʯʪʝʥʠʝ ï ʬʫʪʙʦʣ. ʇʦʯʝʤʫ ʠʤʝʥʥʦ ʦʥ? 

-ɺʦʦʙʱʝ, ʥʘ ʣʝʚʦʤ ʙʝʨʝʛʫ, ʛʜʝ ʷ ʞʠʣ, ʙʳʣ ʢʣʸʢ. ɺʳ ʫʞʝ ʪʘʢʫʶ 

ʠʛʨʫ ʥʝ ʟʥʘʝʪʝéʠ ʜʦʛʦʥʷʣʢʠ ʙʳʣʠ. ɼʨʫʛʠʝ ʠʛʨʳ ʤʳ ʥʝ ʟʥʘʣʠ. 

ʂʦʛʜʘ ʠʛʨʘʣʠ ʚ ʢʣʸʢ, ʷ ʚʩʝʛʜʘ ʙʳʣ ʵʪʠʤé.ʜʝʞʫʨʥʳʤ ï ʚʩʝʛʜʘ 

ʛʘʣʠʣ. ɸ ʝʩʣʠ ʪʳ ʚ ʧʝʨʚʳʡ ʜʝʥʴ ʥʝʜʦʛʘʣʠʣ, ʪʦ ʥʘ ʩʣʝʜʫʶʱʠʡ 

ʜʝʥʴ ʩ ʪʝʙʷ ʦʧʷʪʴ ʥʘʯʠʥʘʶʪ. (ʉʤʝʝʪʩʷ). ʅʫ ʘ ʧʦʪʦʤ ʧʨʦʠʟʦʰʣʘ 

ʪʘʢʘʷ ʩʠʪʫʘʮʠʷ. ʇʦʣ- ʙʘʨʘʢʘ, ʚ ʢʦʪʦʨʦʤ ʤʳ ʞʠʣʠ, ʩʥʝʩʣʠ, ʠ 

ʜʫʤʘʣʠ, ʯʪʦ ʞʠʪʝʣʠ ʚʩʝ ʫʝʭʘʣʠ, ʘ ʤʳ-ʪʦ ʦʩʪʘʣʠʩʴ! ɸ ʥʠʢʪʦ ʥʝ 

ʟʥʘʣ ʦʙ ʵʪʦʤ. ɺ ʠʪʦʛʝ ʧʦʣʙʘʨʘʢʘ ʩʥʝʩʣʠ, ʘ ʧʦʣʙʘʨʘʢʘ ʦʩʪʘʣʦʩʴ 

ʞʠʪʴ. (ʉʤʝʝʪʩʷ) ɺʦ ʚʩʷʢʦʤ ʩʣʫʯʘʝ ʤʳ ʧʦʪʦʤ ʧʝʨʝʝʭʘʣʠ. ʀʟ 

ʦʢʥʘ ʥʦʚʦʡ ʢʚʘʨʪʠʨʳ ʷ ʫʚʠʜʝʣ ʠʛʨʫ ï ʬʫʪʙʦʣ. ʄʝʥʷ ʟʘʠʥʪʝʨʝ-

ʩʦʚʘʣʘ, ʧʦʪʦʤʫ  ʯʪʦ ʙʝʛʘʶʪ ʯʪʦ-ʪʦ ʪʘʤ ʟʘ ʤʷʯʦʤéʗ ʚ ʦʙʱʝʤ 

ʧʨʠʰʝʣ, ʠ, ʧʦʥʠʤʘʝʪʝ, ʥʦʚʝʥʴʢʠʡ, ʘ ʢʫʜʘ ʥʦʚʦʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ 

ʧʦʩʪʘʚʠʪʴ? ʅʘ ʚʦʨʦʪʘ, ʧʨʘʚʠʣʴʥʦ. ɸ ʷ ʞʝ ʥʝ ʟʥʘʶ, ʢʘʢ ʩʪʦʷʪʴ, 

ʢʘʢ ʣʦʚʠʪʴ (ʉʤʝʝʪʩʷ), ʄʥʝ ʢʨʠʯʘʪ: «ʃʦʚʠ!» ɸ ʷ: «ʏʪʦ ʣʦʚʠʪʴ-

ʪʦ?!» (ɻʨʦʤʢʠʡ ʩʤʝʭ). ɻʦʣ! ʀ ʚʦʪ ʤʝʥʷ ʚʩʝ ʵʪʠ ʤʘʣʴʯʠʰʢʠ 

ʥʘʧʠʥʘʣʠ, ʢʦʨʦʯʝ ʛʦʚʦʨʷ. «ʅʝ ʫʤʝʝʰʴ ʠʛʨʘʪʴ ʚ ʬʫʪʙʦʣ», - 

ʛʦʚʦʨʷʪ. ɸ ʷ ʯʝʣʦʚʝʢ ʪʘʢʦʡ, ʜʫʤʘʶ: «ʅʫ ʚʩʝ!»...ʈʝʰʠʣ ʥʘʢʦ-

ʧʠʪʴ ʥʘ ʤʷʯ...ʥʝ ʝʣ ʤʦʨʦʞʝʥʥʦʝ ʠ ʥʘʢʦʧʠʣ. ʂʫʧʠʣ ʨʝʟʠʥʦʚʳʡ 

ʤʷʯ. ʗ ʝʛʦ ʦʙ ʩʪʝʥʢʫ ʧʠʥʘʶ ʠ ʪʨʝʥʠʨʫʶʩʴ, ʪʨʝʥʠʨʫʶʩʴéʏʪʦ-

ʪʦ ʩʪʘʣʦ ʧʦʣʫʯʘʪʴʩʷ, ʚʳʰʝʣ ʥʘ ʫʣʠʮʫé 

ʋ ʧʘʮʘʥʦʚ ʪʦʛʜʘ ʤʘʣʦ ʙʳʣʦ, ʘ ʪʫʪ ʷ ʩ ʤʷʯʦʤ! ʄʥʝ ʚʩʝ ʢʨʠʯʘʪ:«ʆ! ɼʘ-

ʚʘʡ! ʀʜʝʤ ʩʶʜʘ!» ʄʷʯ ʪʫʪ ʞʝ ʧʥʫʣʠ,éʘ ʦʥ ʞʝ ʨʝʟʠʥʦʚʳʡéʦʙ ʣʶʙʦʡ 

ʢʦʩʷʢ, ʦʙ ʣʶʙʦʡ ʛʚʦʟʜʴé.ʚʩʸ - ʣʦʧʥʫʣ.  

ʇʦʪʦʤ ʷ ʚ ʩʝʢʮʠʶ ʧʦʩʪʫʧʠʣ, ʚ «ʄʝʪʠʟʥʠʢèé.ʪʘʤ ʪʨʝʥʠʨʦʚʘʣʩʷ. ʄʝʥʷ 

ʧʦʥʘʯʘʣʫ ʥʝ ʚʟʷʣʠ, ʩʢʘʟʘʣʠ, ʯʪʦ ʥʦʛʠ ʩʣʘʙʳʝ. ʏʪʦʙʳ ʥʦʛʠ ʥʘʢʘʯʘʪʴ, 

ʩʢʘʟʘʣʠ: « ɹʝʛʘʡ ʧʦ ʩʥʝʛʫ ʚʩʶ ʟʠʤʫ, ʚʝʩʥʦʡ ʧʨʠʜʝʰʴ». ʗ ʫʪʨʦʤ ʚʩʪʘ-

ʚʘʣ ʜʦ ʰʢʦʣʳ ʠ ʧʦ ʩʫʛʨʦʙʘʤ...ʈʘʥʴʰʝ ʞʝ ʩʫʛʨʦʙʳ ʙʳʣʠ, ʵʪʦ ʩʝʡʯʘʩ 

ʥʝʪ ʩʥʝʛʘéʀ ʚʦʪ ʷ ʙʝʛʘʶ ʚ 5 ʫʪʨʘ ʚʩʶ ʟʠʤʫ...ʠ ʧʝʨʝʢʘʯʘʣ ʥʦʛʠ. ʅʦ 

ʤʝʥʷ ʚʟʷʣʠ. ʗ ʠʛʨʘʣ ʚ ʬʫʪʙʦʣ ʟʘ «ʄʝʪʠʟʢʫèéʅʦ ʯʪʦ ʬʫʪʙʦʣ, ʷ ʞʝ 

ʧʨʦʩʪʦ ʪʘʢ ʟʘʥʠʤʘʣʩʷéʠ ʧʦʪʦʤéʢʦʛʜʘ ʟʘʙʴʝʰʴ ʢʨʘʩʠʚʳʡ ʛʦʣé ʄʥʝ 

ʢʘʢ-ʪʦ ʧʦʜʥʦʞʢʫ ʧʦʩʪʘʚʠʣʠ, ʘ ʷ ʢʫʚʳʨʦʢ ʩʜʝʣʘʣ ʠ ʧʦʙʝʞʘʣ. ʉʫʜʴʷ 

ʭʦʯʝʪ ʩʚʠʩʪʦʢ ʜʘʪʴ, ʘ ʷ ʫʞʝ ʙʝʛʫ. ʄʷʯ ʥʘ ʧʦʣʝ ï ʟʥʘʯʠʪ ʠʛʨʘʪʴ ʥʘʜʦ. ʗ 

ʢʘʢ-ʪʦ ʛʦʣ ʛʦʣʦʚʦʡ ʟʘʙʠʣ. ʊʨʝʥʠʨʦʚʘʣʩʷ ʷ ʫʧʦʨʥʦ, ʧʦʩʣʝ ʪʨʝʥʠʨʦʚʢʠ 

ʦʩʪʘʚʘʣʩʷ ʠ ʯʘʩ-ʧʦʣʪʦʨʘ ʜʦʣʙʠʣ, ʜʦʣʙʠʣé ʉʦ ʩʪʘʜʠʦʥʘ ʩ ʣʝʚʦʛʦ ʙʝʨʝ-

ʛʘ ʙʝʞʘʣ ʜʦʤʦʡ ʙʝʟ ʫʩʪʘʣʠ, ʙʝʟ ʦʩʪʘʥʦʚʢʠ, ʧʦʪʦʤʫ-ʪʦ, ʢʦʛʜʘ ʷ ʟʘʢʘʥ-

ʯʠʚʘʣ ʪʨʝʥʠʨʦʚʢʠ, ʪʨʘʤʚʘʠ ʙʳʣʠ ʧʦʣʥʳʝ. ʀ ʪʫʜʘ ʷ ʪʘʢʞʝ ʙʝʛʘʣ. ʅʦ 

ʚʦʪ ʪʦʛʜʘ ʷ ʧʨʦʧʫʩʪʠʣ ʜʨʫʛʦʝéʷ ʧʨʦʧʫʩʪʠʣ ʫʯʝʙʫ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʪʨʝʥʠ-

ʨʦʚʢʠ ʪʨʝʙʦʚʘʣʠ ʚʨʝʤʝʥʠéʪʫʜʘ ʙʝʛʦʤ, ʩʶʜʘ ʙʝʛʦʤ, ʠ ʥʘ ʫʨʦʢʠ ʩʠʣ 

ʫʞʝ ʥʝ ʦʩʪʘʚʘʣʦʩʴ. ʊʨʝʥʝʨ ʛʦʚʦʨʠʣ: «ʄʦʣʦʜʝʮ, ʤʦʣʦʜʝʮ»,  ʠ  ʥʠʢʪʦ 

ʤʥʝ ʥʝ ʧʦʜʩʢʘʟʘʣ,  ʯʪʦ ʥʘʜʦ ʫʯʠʪʴʩʷ. ʉʤʦʪʨʶ, ʫ ʤʝʥʷ ʥʝʫʜʳ, ʥʝʫʜʳé

ʥʘ ʚʪʦʨʦʡ ʛʦʜ ʛʨʦʟʠʣʠ ʦʩʪʘʚʠʪʴ. ʂʦʥʝʯʥʦ, ʷ ʚʟʷʣʩʷ ʟʘ ʫʤ. ʅʠʢʘʢʦʛʦ 

ʚʪʦʨʦʛʦ ʛʦʜʘ ʥʝ ʜʘʣ, ʥʘ ʪʨʦʝʯʢʠ ʟʘʢʦʥʯʠʣ. ʅʦ ʧʦʪʦʤ ʷ ʧʦʣʫʯʠʣ ʪʨʘʚ-

ʤʳ ʠ ʩʪʘʣ ʥʝ ʥʫʞʝʥ ʪʨʝʥʝʨʫéʥʠʢʦʤʫ ʥʝ ʥʫʞʝʥ. ʌʫʪʙʦʣʫ ʦʥʘ ʤʝʰʘ-

ʣʘéʤʝʥʷ ʥʝ ʩʪʘʣʠ ʩʪʘʚʠʪʴ ʚ ʢʦʤʘʥʜʫ...ʧʦʝʟʜʢʠ ʟʘʢʦʥʯʠʣʠʩʴ. ɸ ʟʥʘ-

ʥʠʡ ʥʝʪʫ, ʦʜʥʠ ʪʨʦʡʢʠ, ʚʦʪ ʪʫʪ-ʪʦ ʷ ʠ ʩʧʦʭʚʘʪʠʣʩʷ. ɺʟʷʣʩʷ ʟʘ ʫʯʝʙʫ, 

ʜʘ ʪʘʢ ʚʟʷʣʩʷ! ɼʚʘ ʛʦʜʘ ʷ ʧʘʭʘʣ ʪʦʣʴʢʦ ʥʘ ʫʯʝʙʫ. ʕʪʦ ʚʩʝ ʪʨʘʚʤʘ. ɽʩʣʠ 

ʙʳ ʝʝ ʥʝ ʙʳʣʦ, ʷ ʙʳ, ʤʦʞʝʪ, ʠ ʦʩʪʘʣʩʷ ʚ ʬʫʪʙʦʣʝ. 

-ʂʘʢ ʜʘʣʴʰʝ ʩʣʦʞʠʣʘʩʴ ɺʘʰʘ ʩʫʜʴʙʘ? ʂʘʢ ʚʳ ʫʰʣʠ ʚ ʤʘʪʝʤʘʪʠʢʫ, ʚ 

ʧʨʝʧʦʜʘʚʘʥʠʝ? 

-ɼʘʣʴʰʝ ʧʦʣʫʯʠʣʦʩʴ ʦʯʝʥʴ ʠʥʪʝʨʝʩʥʦéʷ ʧʝʨʝʰʝʣ ʚ ʜʨʫʛʫʶ ʰʢʦʣʫ, 

ʩʪʘʣ ʫʯʠʪʴʩʷ, ʫʚʣʝʢʘʣʩʷ ʣʠʪʝʨʘʪʫʨʦʡ, ʤʝʥʷ ʠ ʨʫʩʩʢʠʡ ʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʣ. ʗ 

ʦʪʚʝʯʘʣ ʥʘ ʫʨʦʢʝ, ʠ, ʢʘʢ ʚ ʪʦʡ ʰʢʦʣʝ, ʧʨʠʚʳʢ ʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴʩʷ ʤʘʪʝʨʠʘʣʘ-

ʤʠ ʠʟ ʢʨʠʪʠʯʝʩʢʠʭ ʩʪʘʪʝʡ, ʯʪʦʙʳ ʨʘʩʢʨʳʪʴ ʩ ʨʘʟʥʳʭ ʩʪʦʨʦʥ ʪʝʤʫ.  

ʗ ʟʘʯʠʪʘʣ ʦʪʨʳʚʢʠ ʠʟ ʏʝʨʥʳʰʝʚʩʢʦʛʦ. ʋʯʠʪʝʣʴʥʠʮʘ ʚʦʟʤʫʪʠʣʘʩʴ, ʯʪʦ 

ʷ ʯʠʪʘʶ ʩ ʣʠʩʪʦʯʢʘ: «ʉʘʜʠʩʴ, ʥʝ ʛʦʪʦʚ, «2».  ɼʘʣʴʰʝ ʥʘʰʠ ʦʪʥʦʰʝʥʠʷ 

ʩ ʣʠʪʝʨʘʪʫʨʦʡ ʥʝ ʩʣʦʞʠʣʠʩʴ. ʗ, ʢʦʨʦʯʝ ʛʦʚʦʨʷ, ʥʝʚʟʣʶʙʠʣ ʣʠʪʝʨʘʪʫ-

ʨʫ. ʅʦ ʵʪʦ ʧʣʦʭʦ, ʵʪʦ ʦʰʠʙʢʘ ʤʦʷ. ʅʫ, ʘ ʯʝʤ ʟʘʥʠʤʘʪʴʩʷ, ʝʩʣʠ ʥʝ ʣʠʪʝ-

ʨʘʪʫʨʦʡ? ʄʘʪʝʤʘʪʠʢʦʡ, ʭʠʤʠʝʡ.  

ʇʦʪʦʤ ʷ ʧʦʩʪʫʧʠʣ ʚ ʚʫʟ. ɺ ʚʫʟʝ ʷ ʫʞʝ ʠ ʫʯʠʣʩʷ, ʠ ʨʘʙʦʪʘʣ ʫʯʠʪʝʣʝʤ ʧʦ 

ʜʝʨʝʚʥʷʤ. ʊʦʛʜʘ ʷ ʧʦʥʷʣ, ʯʪʦ ʤʘʪʝʨʠʘʣ ʥʘʜʦ ʜʘʚʘʪʴ ʪʚʦʨʯʝʩʢʠ. 

ʆʜʥʘʢʦ ʵʪʦ ʜʘʣʝʢʦ ʥʝ ʚʝʩʴ ʤʘʪʝʨʠʘʣ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʛʘʟʝʪʘ «ʐ@ʛ»  ʧʫʙʣʠ-

ʢʫʝʪ ʥʘ ʩʚʦʠʭ ʩʪʨʘʥʠʮʘʭ, ʦʙ ʵʪʦʤ ʟʘʤʝʯʘʪʝʣʴʥʦʤ ʯʝʣʦʚʝʢʝ. ʄʳ ʦʩʪʘʚ-

ʣʷʝʤ ʟʘ ʩʦʙʦʡ ʧʨʘʚʦ ʩʦʭʨʘʥʠʪʴ ʠʥʪʨʠʛʫ ʠ ʧʦʨʘʜʦʚʘʪʴ ʚʘʩ, ʜʦʨʦʛʠʝ 

ʯʠʪʘʪʝʣʠ, ʥʦʚʳʤʠ ʚʧʝʯʘʪʣʝʥʠʷʤʠ ʦ ɺʣʘʜʠʤʠʨʝ ʃʝʦʥʠʜʦʚʠʯʝ ʚ ʩʣʝ-

ʜʫʶʱʝʤ, ʬʝʚʨʘʣʴʩʢʦʤ, ʚʳʧʫʩʢʝ ʝʱʝ ʠ ʧʦʪʦʤʫ, ʯʪʦ 23 ʬʝʚʨʘʣʷð

ʧʨʘʟʜʥʠʢ ʚʩʝʭ ʤʫʞʯʠʥ ʈʦʩʩʠʠ. 

ʂʦʩʪʷ, ʃʝʪʥʷʷ, ʄʘʜʘʤ ɻʘʟʠʨʦʚʢʠʥʘ, ʃʶʙʣʶ ʪʦʨʪʠʢʠ. 

Заранее договорившись с очень занятым Владимиром Леонидовичем, мы отправились брать у него 

интервью, чтобы как можно больше узнать об этом занятом и трудолюбивом человеке. В первую 

очередь нас интересовала неординарная личность заместителя директора, но вывести собеседника на 

разговор непосредственно о себе  оказалось не просто...Владимир Леонидович настолько погружен в 

свою работу, что зачастую в его рассказ о себе вплетались мысли, посвященные школе, ученикам и 

проблемам, связанным со здоровьем детей. Но это вовсе не помешало узнать много интересных и 

забавных историй о Владимире Леонидовиче, часть которых мы с радостью Вам, дорогие читатели, 

перескажем... 



 

 

ɺ ʰʢʦʣʝ ˉ5 ʜʝʡʩʪʚʫʝʪ ʧʨʝʢʨʘʩʥʘʷ ʩʪʦʣʦʚʘʷ, ʤʝʩʪʦ ʚʩʪʨʝʯʠ 

ʫʯʠʪʝʣʝʡ ʠ ʫʯʝʥʠʢʦʚ, ʥʝʪʦʨʦʧʣʠʚʦ ʙʝʩʝʜʫʶʱʠʭ ʟʘ ʢʨʫʞʢʦʡ 

ʯʘʷ. ʉʪʦʣʦʚʘʷ ï ʵʪʦ ʠ ʤʝʩʪʦ «ʦʪʤʝʯʘʥʠʷ» ʧʨʘʟʜʥʠʢʦʚ, ʦʜʥʠ 

ʙʣʠʥʳ ʚ ʤʘʩʣʝʥʠʮʫ ʪʦʣʴʢʦ ʯʝʛʦ ʩʪʦʷʪ! ɺʩʷ ʰʢʦʣʘ ʩʙʝʛʘʝʪʩʷ 

ʥʘ ʧʝʨʚʳʡ ʵʪʘʞ, ʯʪʦʙʳ ʚ ʜʨʫʞʥʦʡ ʢʦʤʧʘʥʠʠ, ʩʨʝʜʠ 

ʧʨʘʟʜʥʠʯʥʦ ʨʘʟʫʢʨʘʰʝʥʥʳʭ ʞʝʣʪʳʭ, ʢʘʢ ʩʦʣʥʳʰʢʦ, ʩʪʝʥ 

ʩʪʦʣʦʚʦʡ, ʦʪʤʝʪʠʪʴ ʥʘʩʪʫʧʣʝʥʠʝ ʚʝʩʥʳ.. ʅʦ. ɼʣʷ ʤʥʦʛʠʭ 

ʨʝʙʷʪ ʰʢʦʣʳ ʪʦ ʧʠʪʘʥʠʝ, ʢʦʪʦʨʦʝ ʧʨʝʜʦʩʪʘʚʣʷʝʪ ʩʪʦʣʦʚʘʷ, ʥʝ 

ʧʨʝʜʩʪʘʚʣʷʝʪ ʠʥʪʝʨʝʩʘ. ʃʫʯʰʝ ʟʘʡʪʠ ʚ «ʉʜʦʙʥʦff», ʢʫʧʠʪʴ 

ʪʘʤ ʙʫʣʦʯʢʫ ʠ ʟʘʧʠʪʴ ʝʸ ʩʦʢʦʤ ʠʣʠ ʙʫʪʳʣʢʦʡ «ɸʢʪʠʚʠʘ». ʀʣʠ 

ʧʨʠʥʝʩʪʠ ʚ ʰʢʦʣʫ ʯʠʧʩʳ ʠ ʧʦʭʨʫʤʢʘʪʴ ʠʤʠ ʥʘ ʧʝʨʝʤʝʥʝ. ɸ 

ʪʝʧʝʨʴ ʝʱʝ ʦʜʠʥ ʩʦʙʣʘʟʥ ʧʦʷʚʠʣʩʷ ʚ ʛʦʨʦʜʝ. ʀ ʩʥʦʚʘ ʥʝʜʘʣʝʢʦ 

ʦʪ ʰʢʦʣʳ ˉ5. 

29 ʜʝʢʘʙʨʷ 2011 ʛʦʜʘ ʨʘʩʧʘʭʥʫʣ ʩʚʦʠ ʜʚʝʨʠ ʧʝʨʚʳʡ ʚ ʛʦʨʦʜʝ ʠ 

300-ʳʡ ʚ ʈʦʩʩʠʠ ʨʝʩʪʦʨʘʥ «ʄʘʢʜʦʥʘʣʜʩ», ʨʘʩʩʯʠʪʘʥʥʳʡ ʥʘ 

130 ʧʦʩʘʜʦʯʥʳʭ ʤʝʩʪ. ɸ ʚ ʪʝʧʣʦʝ ʚʨʝʤʷ ʛʦʜʘ ʧʣʘʥʠʨʫʝʪʩʷ 

ʨʘʙʦʪʘ ʣʝʪʥʝʡ ʧʣʦʱʘʜʢʠ, ʨʘʩʩʯʠʪʘʥʥʦʡ ʥʘ 50 ʧʦʩʘʜʦʯʥʳʭ 

ʤʝʩʪ. ʇʦʞʘʣʫʡ, ʫʞʝ ʙʦʣʴʰʝ ʧʦʣʦʚʠʥʳ ʤʘʛʥʠʪʦʛʦʨʮʝʚ 

ʧʦʧʨʦʙʦʚʘʣʠ ʨʘʟʨʝʢʣʘʤʠʨʦʚʘʥʥʳʝ ʧʦ ʚʩʝʤʫ ʤʠʨʫ ʙʫʣʦʯʢʠ ʩ 

ʢʦʪʣʝʪʦʡ. ʇʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʢʘʞʜʳʡ ʧʦʜʨʦʩʪʦʢ ʯʫʪʴ ʣʠ ʥʝ ʩʚʦʠʤ 

ʜʦʣʛʦʤ ʩʯʠʪʘʝʪ ʩʭʦʜʠʪʴ ʚ ʦʜʠʥ ʠʟ ʤʘʛʥʠʪʦʛʦʨʩʢʠʭ 

«ʄʘʢʜʦʥʘʣʜʩʦʚ». ɹʦʣʝʝ ʪʦʛʦ, ʤʦʞʥʦ ʜʘʞʝ ʥʝ ʧʨʠʭʦʜʠʪʴ ʚ ʩʘʤ 

ʨʝʩʪʦʨʘʥ, ʘ ʚʦʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴʩʷ ʫʩʣʫʛʦʡ «ʄʘʛɸʚʪʦ» - ʠ ɺʘʤ 

ʜʦʩʪʘʚʷʪ ʩʦʢʨʦʚʝʥʥʳʡ ʙʫʤʘʞʥʳʡ ʧʘʢʝʪ ʩ ʝʜʦʡ ʧʨʷʤʦ 

ʜʦʤʦʡé ʠʣʠ ʚ ʰʢʦʣʫ. 

    ʈʝʩʪʦʨʘʥʳ «ʄʘʢʜʦʥʘʣʜʩ» ʟʘʤʝʪʥʦ ʚʳʜʝʣʷʶʪʩʷ ʥʘ ʬʦʥʝ 

ʟʜʘʥʠʡ ʛʦʨʦʜʘ ʄʘʛʥʠʪʦʛʦʨʩʢʘ ʩʚʦʝʡ ʙʫʢʚʦʡ «ʄ», 

ʧʨʠʚʣʝʢʘʪʝʣʴʥʦ ʛʦʨʷʱʝʡ ʠ ʟʘʟʳʚʘʶʱʝʡ ʧʦʩʝʪʠʪʝʣʝʡ. ɽʩʣʠ 

ɺʳ ʚʦʡʜʝʪʝ ʚʥʫʪʨʴ, ʪʦ ɺʳ ʦʪʤʝʪʠʪʝ ʚʧʦʣʥʝ ʧʨʦʩʪʫʶ 

ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʫ ʩ ʤʥʦʞʝʩʪʚʦʤ ʩʪʦʣʦʚ, ʤʷʛʢʠʭ ʩʪʫʣʴʝʚ ʠ 

ʜʠʚʘʥʯʠʢʦʚ, ʤʫʟʳʢʦʡ, ʛʦʨʷʱʠʤ ʪʘʙʣʦ ʩ ʤʝʥʶ ʠ é ʦʯʝʥʴ 

ʥʝʚʳʩʦʢʠʤʠ ʮʝʥʘʤʠ. ɹʳʩʪʨʦʝ ʦʙʩʣʫʞʠʚʘʥʠʝ, ʠʥʪʝʨʝʩʥʳʝ 

ʤʦʣʦʜʳʝ ʣʶʜʠ, ʦʜʝʪʳʝ «ʧʦʜ «ʄʘʢʜʦʥʘʣʜʩ», ʫʣʳʙʘʶʱʠʝʩʷ 

ɺʘʤ ʠ ʞʝʣʘʶʱʠʝ ʧʨʠʷʪʥʦʛʦ ʘʧʧʝʪʠʪʘ, ʥʝʧʨʠʪʷʟʘʪʝʣʴʥʦʩʪʴ ʚʦ 

ʚʥʝʰʥʝʤ ʚʠʜʝ ʧʦʩʝʪʠʪʝʣʝʡ - ʚʩʸ ʵʪʦ ʜʝʣʘʝʪ ʧʦʭʦʜ ʚ ʨʝʩʪʦʨʘʥ 

ʜʝʣʦʤ ʦʙʳʯʥʳʤ ʠ ʚʧʦʣʥʝ ʫʜʦʙʥʳʤ. ʉ ʦʪʢʨʳʪʠʝʤ ʢʘʞʜʦʛʦ 

ʥʦʚʦʛʦ ʨʝʩʪʦʨʘʥʘ ʢʦʤʧʘʥʠʷ ʩʦʟʜʘʝʪ ʚ ʩʨʝʜʥʝʤ 100 ʨʘʙʦʯʠʭ 

ʤʝʩʪ ʜʣʷ ʤʝʩʪʥʳʭ ʞʠʪʝʣʝʡ. 

ʇʦ ʩʣʦʞʠʚʰʝʡʩʷ ʪʨʘʜʠʮʠʠ, ʚ ʜʝʥʴ ʦʪʢʨʳʪʠʷ 

ʨʝʩʪʦʨʘʥʘ ʚ ʄʘʛʥʠʪʦʛʦʨʩʢʝ, ʢʦʤʧʘʥʠʷ ñʄʘʢʜʦʥʘʣʜʩò 

ʧʝʨʝʜʘʣʘ ʙʣʘʛʦʪʚʦʨʠʪʝʣʴʥʳʡ ʜʘʨ ʰʢʦʣʝ-ʠʥʪʝʨʥʘʪʫ «ʉʝʤʴʷ» 

ʜʣʷ ʜʝʪʝʡ-ʩʠʨʦʪ ʠ ʜʝʪʝʡ, ʦʩʪʘʚʰʠʭʩʷ ʙʝʟ ʧʦʧʝʯʝʥʠʷ 

ʨʦʜʠʪʝʣʝʡ.  

ɿʘ ʩʚʦʶ ʜʚʝʥʘʜʮʘʪʠʣʝʪʥʶʶ ʧʨʘʢʪʠʢʫ «ʄʘʢʜʦʥʘʣʴʜʩ» 

ʦʙʨʫʩʝʣ ʦʢʦʥʯʘʪʝʣʴʥʦ. ɺʩʷ ʧʨʦʜʫʢʮʠʷ ʚ ʚʠʜʝ 

ʧʦʣʫʬʘʙʨʠʢʘʪʦʚ, ʯʪʦ ʧʦʩʪʫʧʘʶʪ ʚ ʩʝʪʴ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʭ 

ʨʝʩʪʦʨʘʥʦʚ,  ʟʘʚʦʟʠʪʩʷ ʥʝ ʠʟ ʟʘ ʨʫʙʝʞʘ, ʘ ʠʟʛʦʪʘʚʣʠʚʘʝʪʩʷ ʚ 

ʄʘʢʢʦʤʧʣʝʢʩʘʭ - ʥʘ ʙʦʣʴʰʠʭ ʟʘʚʦʜʘʭ, ʧʦʩʪʨʦʝʥʥʳʭ ʥʘ 

ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʥʘʰʝʡ ʩʪʨʘʥʳ. ɿʜʝʩʴ ʜʝʡʩʪʚʫʝʪ ʤʥʦʛʦʫʨʦʚʥʝʚʘʷ 

ʩʠʩʪʝʤʘ ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʢʘʯʝʩʪʚʘ ʠ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ. ʀ 

ʪʨʝʙʫʶʪ ʦʪ ʚʩʝʭ ʧʦʩʪʘʚʱʠʢʦʚ ʜʦʢʫʤʝʥʪʘʣʴʥʦʛʦ 

ʧʦʜʪʚʝʨʞʜʝʥʠʷ, ɻʄʆ ʦʪʩʫʪʩʪʚʫʶʪ. ɺ ʤʝʥʶ ʩʘʤʳʝ 

ʨʘʟʥʦʦʙʨʘʟʥʳʝ ʙʣʶʜʘ (ʩʝʡʯʘʩ ʠʭ ʙʦʣʴʰʝ ʩʪʘ), 

ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʝ ʰʝʩʪʠ ʦʩʥʦʚʥʳʤ ʛʨʫʧʧʘʤ ʧʨʦʜʫʢʪʦʚ, 

ʢʦʪʦʨʳʝ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʦ ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʚʢʣʶʯʝʥʳ ʚ ʨʘʮʠʦʥ 

ʯʝʣʦʚʝʢʘ: ʤʷʩʦ, ʨʳʙʘ, ʦʚʦʱʠ, ʩʦʢʠ, ʤʦʣʦʢʦ, ʭʣʝʙ. ʂʘʞʜʳʡ 

ʧʨʦʜʫʢʪ ʧʦʜʘʸʪʩʷ ʚ ʫʧʘʢʦʚʘʥʥʦʤ ʚʠʜʝ, ʯʪʦ ʩʚʦʜʠʪ ʢ ʥʫʣʶ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʧʦʜʮʝʧʠʪʴ ʢʘʢʦʡ-ʣʠʙʦ ʚʠʨʫʩ ʠʟ ʧʣʦʭʦ ʧʨʦʤʳʪʦʡ 

ʧʦʩʫʜʳ ʦʙʱʝʧʠʪʘ. 

 ʉʦʟʜʘʸʪʩʷ ʚʧʝʯʘʪʣʝʥʠʝ, ʯʪʦ «ʄʘʢʜʦʥʘʣʜʩ» ʫʜʠʚʠʪʝʣʴʥʦ 

ʭʦʨʦʰ, ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʫʶ ʞʠʟʥʴ ʫʞʝ ʠ ʥʝ ʧʨʝʜʩʪʘʚʣʷʝʰʴ ʙʝʟ ʥʝʛʦ. 

ʆʜʥʘʢʦé 

Заглянули в Макдоналдс... 

ʇʦʜʦʙʥʦʝ ʧʠʪʘʥʠʝ, ʪʘʢ  

ʥʘʟʳʚʘʝʤʳʡ ʬʘʩʪ-ʬʫʜ,  

ʥʘʨʫʰʘʝʪ ʙʘʣʘʥʩ ʛʦʨʤʦʥ 

ʦʚ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʦʪʚʝʯʘʶʪ ʟʘ ʥʘ 

ʰʝ ʦʱʫʱʝʥʠʝ ʩʳʪʦʩʪʠ.  

ʇʦʵʪʦʤʫ ʤʳ ʤʦʞʝʤ  

ʟʘʢʘʟʘʪʴ, ʥʘʧʨʠʤʝʨ,  

ʦʛʨʦʤʥʳʡ ʛʘʤʙʫʨʛʝʨ,  

ʧʦʨʮʠʶ ʢʘʨʪʦʰʢʠ,  

ʤʦʣʦʯʥʳʡ ʢʦʢʪʝʡʣʴ, ʧʠʨʦ 

ʞʦʢ, ʤʦʨʦʞʝʥʥʦʝ, ʢʦʣʫ ʠé 

 ʧʨʠ ʵʪʦʤ ʧʨʦʜʦʣʞʠʤ ʦʱʫʱʘʪʴ ʩʝʙʷ ʛʦʣʦʜʥʳʤʠ. ʇʦʩʪʦʷʥʥʦʝ 

ʧʦʩʝʱʝʥʠʝ ʧʦʜʦʙʥʳʭ ʟʘʢʫʩʦʯʥʳʭ ʚʳʟʳʚʘʝʪ ʪʘʢʫʶ ʞʝ 

ʙʦʣʝʟʥʝʥʥʫʶ ʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʴ, ʢʘʢ ʢʫʨʝʥʠʝ ʠʣʠ ʫʧʦʪʨʝʙʣʝʥʠʝ 

ʥʘʨʢʦʪʠʢʦʚ. ʋʚʣʝʯʝʥʠʝ ʛʘʤʙʫʨʛʝʨʘʤʠ, ʢʦʣʦʡ ʠ ʞʘʨʝʥʦʡ 

ʢʘʨʪʦʰʢʦʡ ʜʦʚʦʣʴʥʦ ʙʳʩʪʨʦ ʧʨʠʚʦʜʠʪ ʢ ʠʟʤʝʥʝʥʠʶ 

ʭʠʤʠʯʝʩʢʠʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ ʚ ʤʦʟʛʫ ʯʝʣʦʚʝʢʘ, ʯʪʦ ʯʘʱʝ ʚʩʝʛʦ ʠ 

ʧʨʦʠʩʭʦʜʠʪ ʧʨʠ ʢʦʢʘʠʥʦʚʦʡ ʠʣʠ ʛʝʨʦʠʥʦʚʦʡ ʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ. ɺ 

ʨʝʩʪʦʨʘʥʘʭ ʙʳʩʪʨʦʛʦ ʧʠʪʘʥʠʷ ʝʜʷʪ ʚ ʩʧʝʰʢʝ, ʘ ʵʪʦ 

ʛʘʨʘʥʪʠʨʦʚʘʥʥʳʡ ʛʘʩʪʨʠʪ ʠʣʠ ʷʟʚʘ ʞʝʣʫʜʢʘ. ɺ ʦʙʱʝʤ-ʪʦ, ʥʘ 

ʪʦ ʦʥʘ ʠ «ʙʳʩʪʨʘʷ ʝʜʘ», ʯʪʦʙʳ ʧʦʛʣʦʱʘʪʴ ʝʝ ʥʘ ʙʝʛʫ, ʪʦʣʢʦʤ 

ʥʝ ʧʝʨʝʞʝʚʳʚʘʷ ʠ ʥʝ ʜʝʣʘʷ ʧʘʫʟ. ɺʦʪ ʪʦʣʴʢʦ ʚ ʠʪʦʛʝ ʚ 

ʞʝʣʫʜʦʢ ʧʦʧʘʜʘʶʪ ʥʝ ʠʟʤʝʣʴʯʝʥʥʳʝ ʠ ʥʝ ʩʤʦʯʝʥʥʳʝ ʩʣʶʥʦʡ 

ʢʫʩʢʠ. ɽʩʪʴ ʠ ʚʪʦʨʘʷ ʧʨʠʯʠʥʘ ʧʦʷʚʣʝʥʠʷ ʫ ʧʦʩʪʦʷʥʥʳʭ 

ʧʦʩʝʪʠʪʝʣʝʡ ʬʘʩʪ-ʬʫʜʦʚ ʛʘʩʪʨʠʪʘ ʠ ʷʟʚʳ. ʀ ʜʝʣʦ ʪʫʪ ʚé 

ʰʫʤʝ ʠ ʛʨʦʤʢʦʡ ʤʫʟʳʢʝ. ʂʘʢ ʚʳʷʩʥʠʣʠ ʫʯʝʥʳʝ, ʫ ʣʶʜʝʡ, 

ʧʝʨʝʢʫʩʳʚʘʶʱʠʭ ʚ ʧʝʨʝʧʦʣʥʝʥʥʳʭ ʟʘʢʫʩʦʯʥʳʭ ʧʦʜ ʰʫʤ ʠ 

ʛʘʤ ʧʦʩʝʪʠʪʝʣʝʡ, ʚ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ ʨʘʟ ʫʩʠʣʠʚʘʝʪʩʷ ʦʧʘʩʥʦʩʪʴ 

ʧʦʜʦʙʥʳʭ ʞʝʣʫʜʦʯʥʳʭ ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʡ. ʊʝ ʞʝ, ʢʪʦ ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʝʜʳ 

ʛʣʫʰʘʪ ʰʫʤ ʧʣʝʝʨʦʤ, ʚʢʣʶʯʘʷ ʝʛʦ ʥʘ ʧʨʝʜʝʣʴʥʫʶ 

ʛʨʦʤʢʦʩʪʴ, ʪʘʢʞʝ ʦʯʝʥʴ ʙʳʩʪʨʦ ʟʘʨʘʙʘʪʳʚʘʶʪ ʷʟʚʫ ʠʣʠ 

ʛʘʩʪʨʠʪ. ʆʩʦʙʝʥʥʦ ʵʪʦʪ «ʤʫʟʳʢʘʣʴʥʦ-ʰʫʤʦʚʦʡ 

ʘʢʢʦʤʧʘʥʝʤʝʥʪ» ʦʧʘʩʝʥ ʜʣʷ ʜʝʪʝʡ ʠ ʧʦʜʨʦʩʪʢʦʚ, ʯʴʠ 

ʦʨʛʘʥʠʟʤʳ ʢ ʥʝʤʫ ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʚʦʩʧʨʠʠʤʯʠʚʳ. ʇʦʩʪʦʷʥʥʦʝ 

ʧʠʪʘʥʠʝ ʛʘʤʙʫʨʛʝʨʘʤʠ, ʭʦʪ-ʜʦʛʘʤʠ, ʢʘʨʪʦʰʢʦʡ ʠ ʧʠʨʦʞʢʘʤʠ 

ʚʳʟʳʚʘʝʪ ʜʦʚʦʣʴʥʦ ʙʳʩʪʨʦʝ ʥʘʨʫʰʝʥʠʝ ʦʙʤʝʥʘ ʚʝʱʝʩʪʚ. 

ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʚ ʵʪʦʡ ʧʠʱʝ ʦʯʝʥʴ ʤʥʦʛʦ ʭʦʣʝʩʪʝʨʠʥʘ, 

ʩʦʜʝʨʞʘʥʠʝ ʚʠʪʘʤʠʥʦʚ ʠ ʧʠʱʝʚʳʭ ʚʦʣʦʢʦʥ ʩʥʠʞʝʥʦ ʜʦ 

ʤʠʥʠʤʫʤʘ, ʘ ʙʘʣʘʥʩ ʤʝʞʜʫ ʙʝʣʢʘʤʠ, ʞʠʨʘʤʠ ʠ ʫʛʣʝʚʦʜʘʤʠ 

ʥʝ ʠʤʝʝʪ ʥʠʯʝʛʦ ʦʙʱʝʛʦ ʩ ʥʦʨʤʘʣʴʥʳʤ ʧʠʪʘʥʠʝʤ. ʀʪʦʛ ʚʩʝʛʦ 

ʧʝʨʝʯʠʩʣʝʥʥʦʛʦ ʧʝʯʘʣʝʥ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʜʣʷ ʬʠʛʫʨʳ, ʥʦ ʠ ʜʣʷ 

ʚʥʝʰʥʦʩʪʠ: ʪʘʢʘʷ ʬʘʩʪ-ʬʫʜʦʚʩʢʘʷ «ʜʠʝʪʘ» ʦʪʨʠʮʘʪʝʣʴʥʦ 

ʩʢʘʟʳʚʘʝʪʩʷ ʥʘ ʩʦʩʪʦʷʥʠʠ ʚʦʣʦʩ, ʣʠʰʘʷ ʠʭ ʙʣʝʩʢʘ ʠ 

ʵʣʘʩʪʠʯʥʦʩʪʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʢʦʞʠ. ɿʘʧʠʚʘʷ ʞʠʨʥʳʡ ʛʘʤʙʫʨʛʝʨ, ʭʦʪ

-ʜʦʛ ʠ ʢʘʨʪʦʬʝʣʴ ʣʝʜʷʥʦʡ ʢʦʣʦʡ ʠʣʠ ʣʶʙʳʤ ʜʨʫʛʠʤ 

ʭʦʣʦʜʥʳʤ ʛʘʟʠʨʦʚʘʥʥʳʤ ʥʘʧʠʪʢʦʤ, ʤʳ ʩʦʚʝʨʰʘʝʤ 

ʦʛʨʦʤʥʫʶ ʦʰʠʙʢʫ. ɾʝʣʫʜʦʯʥʳʡ ʩʦʢ, ʨʘʟʙʘʚʣʝʥʥʳʡ 

ʰʠʧʫʯʝʡ ʞʠʜʢʦʩʪʴʶ, ʧʝʨʝʩʪʘʝʪ ʩʧʨʘʚʣʷʪʴʩʷ ʩ 

ʧʝʨʝʚʘʨʠʚʘʥʠʝʤ ʠ ʙʝʟ ʪʦʛʦ ʪʷʞʝʣʦʡ ʧʠʱʠ. ɸ ʠʟ-ʟʘ ʥʠʟʢʦʡ 

ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʳ ʫʧʦʪʨʝʙʣʷʝʤʦʛʦ ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʛʘʤʙʫʨʛʝʨʦʤ ʥʘʧʠʪʢʘ 

ʩʦʜʝʨʞʘʱʠʡʩʷ ʚ ʝʛʦ ʥʘʯʠʥʢʝ (ʢʦʪʣʝʪʝ ʠʣʠ ʩʦʩʠʩʢʝ) ʞʠʨ 

ʤʦʤʝʥʪʘʣʴʥʦ ʟʘʩʪʳʚʘʝʪ ʠ ʣʦʞʠʪʩʷ ʤʝʨʪʚʳʤ ʛʨʫʟʦʤ, 

ʫʚʝʣʠʯʠʚʘʷ ʚ ʠʪʦʛʝ ʦʙʲʝʤ ʥʘʰʝʡ ʪʘʣʠʠ ʝʱʝ ʙʦʣʴʰʝ. ʉʢʦʣʴʢʦ 

ʞʝ ʨʘʟ ʚ ʥʝʜʝʣʶ (ʠʣʠ ʚ ʤʝʩʷʮ) ʥʫʞʥʦ ʧʠʪʘʪʴʩʷ ʬʘʩʪ-ʬʫʜʦʤ, 

ʯʪʦʙʳ ʚʩʝ ʦʧʠʩʘʥʥʦʝ ʚʳʰʝ ʩʪʘʣʦ ʨʝʘʣʴʥʦʩʪʴʶ? 

ɼʠʝʪʦʣʦʛʠ ʩʭʦʜʷʪʩʷ ʥʘ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʦʪʥʦʩʠʪʝʣʴʥʦ 

ʙʝʟʙʦʣʝʟʥʝʥʥʳʤ ʜʣʷ ʟʜʦʨʦʚʴʷ ʤʦʞʥʦ ʩʯʠʪʘʪʴ ʫʧʦʪʨʝʙʣʝʥʠʝ 

ʧʠʱʠ ʠʟ ʢʣʘʩʩʠʯʝʩʢʦʛʦ ʬʘʩʪ-ʬʫʜʦʚʩʢʦʛʦ ʟʘʚʝʜʝʥʠʷ ʦʜʠʥ ʨʘʟ 

ʚ ʤʝʩʷʮ. ɺʧʨʦʯʝʤ, ʥʝʢʦʪʦʨʳʝ ʩʯʠʪʘʶʪ, ʯʪʦ ʠ ʵʪʦ ʩʣʠʰʢʦʤ 

ʯʘʩʪʦ. ɼʝʣʘʡʪʝ ʚʳʚʦʜʳ! 

ʄʦʞʝʪ ʙʳʪʴ, ʣʫʯʰʝ ʚ ʰʢʦʣʴʥʫʶ ʩʪʦʣʦʚʫʶ ʟʘʛʣʷʥʝʤ? 

ʊʶʨʠʥʘ ʊʘʥʷ 
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ʈ ɽ ɼ ɸ ʂ ʎ ʀ ʗ  ɻ ɸ ɿ ɽ ʊ ʓ  ʐ @ ɻ  ʇ ʈ ʀ  ʄ ʆ ʋ  « ʉ ʆ ʐ  ˉ 5  ʋ ʀ ʄ» :  ʃ ʆ ɹ ɸ ʅ ʆ ɺ ɸ  ɽ ,  ʏ ʋ ʈ ʀ ʂ ʆɺ ɸ  ɸ . ,  ʗ ʂ ʋ ʇ ʆ ɺ ɸ  ɽ . ,  

ʊ ɸ ʈ ɸ ʉ ʆ ɺ ɸ  ɸ . , ʉ ʆ ʃ ʆ ɺ ʔ ɪ ɺɸ  ʆ . ,  ʉ ɸ ʅ ʅ ʀ ʂ ʆ ɺ ɸ  ɽ . ,  ʊ ʈ ʋ ʐ ʂ ʆ  ɸ . ,  ʃ ɽ ʋ ʐ ʂ ʀ ʅ  ʂ. ,  ʊ ʖ ʈ ʀ ʅ ɸ  ʊ . ,  ʂ ʀ ʄ ɸʁ -

ʂ ʀ ʅ ɸ  ɽ .  . 

ʊ ʀ ʈ ɸ ɾ  1 0 0  ʕ ʂ ɿ . 

Редакция газеты «Ш@г» была весьма заинтересована 

вопросом о том, какое значение имеют игры в школе.  

Всем известно, что пятая школа славится на весь город 

проведением городских игр, что играть детям нравится, 

что, когда присутствуешь на этих играх (или играешь 

сам), они вовсе не выглядят развлекательными. Это 

интеллектуальные игры. Мы решили взять интервью у 

самых заядлых «игральщиков». И вот один из них. Это 

Никифорова Наталья Сергеевна, учитель математики 

(предпочитающий геометрию) и заместитель директора 

по учебно-воспитательной работе. 

- ʇʦʯʝʤʫ ɺʳ ʧʨʝʜʧʦʯʠʪʘʝʪʝ ʠʛʨʦʚʦʡ ʧʨʦʮʝʩʩ ʦʙʫʯʝʥʠʷ? 

- ʗ ʥʝ ʧʨʝʜʧʦʯʠʪʘʶ ʠʛʨʦʚʦʡ ʧʨʦʮʝʩʩ ʦʙʫʯʝʥʠʷ. 

- ʂʘʢʦʡ ʞʝ ʪʦʛʜʘ ʧʨʦʮʝʩʩ ʦʙʫʯʝʥʠʷ ɺʳ ʧʨʝʜʧʦʯʠʪʘʝʪʝ? 

- ʇʦ-ʨʘʟʥʦʤʫ. ɺ ʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ ʦʪ ʧʘʨʘʣʣʝʣʠ. ʀʛʨʳ ʦʥʠ ʭʦʨʦʰʠ 

ʚ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʦʤ ʚʦʟʨʘʩʪʝ, 5-6 ʢʣʘʩʩʳ. ɽʩʪʴ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʝ 

ʚʝʱʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʦʟʚʦʣʷʶʪ ʠʛʨʫ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ, ʠ ʵʪʦ ʙʫʜʝʪ 

ʧʦʣʝʟʥʦ. 

-  ʂʘʢʠʝ ʧʨʝʠʤʫʱʝʩʪʚʘ ʚ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʠʛʨ ɺʳ ʚʠʜʠʪʝ? 

- ɼʝʪʷʤ ʥʨʘʚʠʪʩʷ. ʀ ʤʥʝ ʥʨʘʚʠʪʩʷ.  

- ɺʳ ʫʯʘʩʪʚʦʚʘʣʠ ʚ ʢʦʥʢʫʨʩʝ «ʋʯʠʪʝʣʴ ʛʦʜʘèé 

- ɼʘ, ʙʳʣʦ ʪʘʢʦʝ 

- ʊʘʤ ʩ ʢʣʘʩʩʦʤ ɺʳ ʧʨʦʚʦʜʠʣʠ ʢʘʢʠʝ-ʥʠʙʫʜʴ ʠʛʨʳ? 

- ʅʝʪ, ʪʘʤ ʥʝʤʥʦʞʢʦ ʜʨʫʛʘʷ ʮʝʣʴ. ʂʦʥʢʫʨʩ ï ʵʪʦ ʪʦʞʝ ʠʛʨʘ ʩ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʤʠ ʧʨʘʚʠʣʘʤʠ, ʠ ʦʥʠ ʪʘʢʦʚʳ, ʯʪʦ ʜʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ 

ʧʦʣʫʯʠʪʴ ʚʳʩʦʢʠʡ ʙʘʣʣ, ʥʘ ʫʨʦʢʝ ʥʫʞʥʦ ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʪʴ 

ʚʣʘʜʝʥʠʝ ʨʘʟʥʳʤʠ ʤʝʪʦʜʘʤʠ. ɽʩʣʠ ʙʳ ʷ ʧʨʦʚʦʜʠʣʘ ʠʛʨʫ, ʷ 

ʧʦʢʘʟʘʣʘ ʙʳ ʚʣʘʜʝʥʠʝ ʪʦʣʴʢʦ ʦʜʥʠʤ ʤʝʪʦʜʦʤ. ʀ ʜʘʞʝ ʝʩʣʠ ʙʳ 

ʦʥʘ ʧʨʦʰʣʘ ʦʯʝʥʴ ʭʦʨʦʰʦ, ʷ ʧʦʣʫʯʠʣʘ ʙʳ ʤʘʣʦ ʙʘʣʣʦʚ. 

- ɺ ʢʘʢʠʝ ʠʛʨʳ ʩ ʜʝʪʴʤʠ ɺʳ ʠʛʨʘʝʪʝ ʥʘ ʫʨʦʢʘʭ? 

- ɺ ʨʘʟʥʳʝ. ɺ «ʄʦʨʩʢʦʡ ʙʦʡ» ʤʦʞʥʦ. ɺʦʦʙʱʝ, ʷ ʤʥʦʛʦ ʩ 

ʜʝʪʴʤʠ ʠʛʨʘʶ.  

- ɸ ʩʦ ʩʪʘʨʰʠʤʠ ɺʳ ʩʦʚʩʝʤ ʥʝ ʠʛʨʘʝʪʝ? 

- ʇʦʯʝʤʫ? ʀʛʨʘʶ, ʝʩʣʠ ʵʪʦ ʮʝʣʝʩʦʦʙʨʘʟʥʦ. ɺʦʪ ʚʩʧʦʤʥʠ, ʩ 

ɺʘʰʠʤ ʢʣʘʩʩʦʤ ʤʳ ʨʘʟʚʝ ʥʝ ʠʛʨʘʣʠ ʚ 

«ʭʦʢʢʝʡ» (ʤʘʪʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʡ, ʨʘʟʫʤʝʝʪʩʷ)? 

-ʇʦʤʥʶ. ɸ ʠʛʨʳ ʥʘ ʛʦʨʦʜʩʢʦʤ ʫʨʦʚʥʝ ʢʘʢʠʝ ɺʳ ʧʨʦʚʦʜʠʪʝ? 

- «ʈʝʛʘʪʘ», «ʄʘʪʙʦʠ». ɽʩʪʴ ʠ ʥʝ ʤʘʪʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠ ʠʛʨʳ. ɺʩʸ ʵʪʦ 

ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ ʩ ʮʝʣʴʶ ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʪʴ ʜʝʪʷʤ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʥʝ 

ʟʘʥʠʤʘʶʪʩʷ ʫʛʣʫʙʣʝʥʥʦ ʤʘʪʝʤʘʪʠʢʦʡ, ʢʘʢʘʷ ʦʥʘ ʜʦʣʞʥʘ ʙʳʪʴ 

ʥʘ ʩʘʤʦʤ ʜʝʣʝ. ʊʦ ʝʩʪʴ ʧʦʢʘʟʘʪʴ ʠʤ ʪʘʢʠʝ ʚʦʟʤʦʞʥʦ 

ʤʳʰʣʝʥʠʷ ʚ ʤʘʪʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʭ ʟʘʜʘʯʘʭ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʨʦʩʪʦ ʥʝ 

ʧʨʝʜʫʩʤʦʪʨʝʥʳ ʙʘʟʦʚʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʦʡ.  

- ɸ ʯʪʦ ʢʘʩʘʝʪʩʷ ʥʝ ʤʘʪʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʭ ʠʛʨé ʕʪʦ ʧʨʦʩʪʦ 

ʨʘʟʚʣʝʯʝʥʠʝ? 

- ʗ ʙʳ ʥʝ ʩʢʘʟʘʣʘ. ʅʦ ʚ ʵʪʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʤʳ ʪʦʣʴʢʦ ʥʘʯʠʥʘʝʤ, 

ʥʘʧʨʠʤʝʨ, «ʇʝʥʪʘʛʦʥ» ʧʨʦʚʦʜʠʣʠ, «ʏɻʂ» («ʏʪʦ? ɻʜʝ? 

ʂʦʛʜʘ?») ʙʫʜʝʪ 4 ʬʝʚʨʘʣʷ. ʇʨʠʜʝʪ ʜʘʞʝ ʩʪʫʜʝʥʯʝʩʢʘʷ 

ʢʦʤʘʥʜʘ. ɹʦʣʴʰʠʝ ʞʝ ʪʦʞʝ ʭʦʪʷʪ ʠʛʨʘʪʴ. ʀʛʨʘʪʴ ʭʦʪʷʪ ʚʩʝ. 

- ʀʥʪʝʨʝʩ ʢ ʪʘʢʠʤ ʠʛʨʘʤ ʙʦʣʴʰʦʡ? 

- ɼʘ, ʚʦʪ ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʩ «ʈʝʛʘʪʦʡ» ʠʥʪʝʨʝʩʥʳʡ ʩʣʫʯʘʡ 

ʧʨʦʠʟʦʰʝʣ. ʆʥʘ ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ ʩ 9-ʳʤʠ ʢʣʘʩʩʘʤʠ, ʘ ʜʝʪʠ, 

ʢʦʪʦʨʳʝ ʚ ʧʨʦʰʣʦʤ ʛʦʜʫ ʠʛʨʘʣʠ, ʩʥʦʚʘ ʟʘʭʦʪʝʣʠ. ʄʳ ʩʢʘʟʘʣʠ, 

ʯʪʦ ʜʣʷ 10-ʭ ʥʝʪ, ʦʥʠ ʨʘʩʩʪʨʦʠʣʠʩʴ, ʠ ʤʳ ʩ ʥʠʤʠ 

ʜʦʛʦʚʦʨʠʣʠʩʴ, ʯʪʦ ʝʩʣʠ ʦʥʠ ʥʘʙʝʨʫʪ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦʝ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ 

ʢʦʤʘʥʜ, ʪʦ ʤʳ ʜʣʷ ʥʠʭ ʧʨʦʚʦʜʠʤ. ɺ ʦʙʱʝʤ, ʦʥʠ ʧʦʰʣʠ ʧʦ 

ʜʨʫʛʠʤ ʰʢʦʣʘʤ, ʥʘʙʨʘʣʠ ʩʘʤʠ ʧʦʨʷʜʢʘ 10 ʢʦʤʘʥʜ, ʧʨʠʰʣʠ, ʠ 

ʤʳ ʩʜʝʣʘʣʠ ʜʣʷ ʥʠʭ ʠʛʨʫ. ʊʫʪ ʤʳ ʥʠʢʦʛʦ ʠ ʥʠʯʝʛʦ ʥʝ 

ʟʘʩʪʘʚʣʷʣʠ. ɼʝʪʠ ʚʩʸ ʩʘʤʠ. 

Игры с определѐнными правилами... 

-ɸ ɺʳ ʧʦʤʥʠʪʝ, ʩ ʯʝʛʦ ʥʘʯʠʥʘʣʦʩʴ?..  ʅʘʧʨʠʤʝʨ, ʧʝʨʚʳʝ 

«ʄʘʪʙʦʠ»? 

- ʗ ʧʦʤʥʶ ʧʝʨʚʳʡ ʪʫʨʥʠʨ, ʥʘ ʢʦʪʦʨʳʡ ʤʳ ʚʧʝʨʚʳʝ ʚʳʚʝʟʣʠ 

ʩʚʦʶ ʢʦʤʘʥʜʫ. ʊʦʛʜʘ ʵʪʦ ʜʝʪʠ ʙʳʣʠ ʝʱʝ  ʩ ʨʘʟʥʳʭ ʰʢʦʣ. 

ʆʥʠ ʠʛʨʘʣʠ ʩʚʦʠ ʧʝʨʚʳʝ «ʄʘʪʙʦʠ», ̫  ʥʝ ʤʦʛʣʘ ʩʤʦʪʨʝʪʴ, 

ʫʭʦʜʠʣʘ ʥʘ ʢʨʳʣʴʮʦ, ʥʝʨʚʥʠʯʘʣʘ, ʚʦʪ ʵʪʦ ʷ ʧʦʤʥʶ. 

- ɸ ʩʘʤ ɺʳ ʧʨʠʦʙʨʝʪʘʝʪʝ ʯʪʦ-ʥʠʙʫʜʴ, ʧʨʦʚʦʜʷ ʠʛʨʳ ʩ 

ʜʝʪʴʤʠ? ʄʦʞʝʪ ʙʳʪʴ, ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʥʦʚʳʝ ʨʝʰʝʥʠʷ ʦʥʠ ɺʘʤ 

ʜʘʨʷʪ? 

- ɼʘ. ʈʝʰʝʥʠʷ ʧʦʩʪʦʷʥʥʦ. ʆʧʳʪ-ʪʦ ʚ ʣʶʙʦʤ ʩʣʫʯʘʝ 

ʧʨʠʦʙʨʝʪʘʶ. ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʩʘʤʘ ʧʦ ʩʝʙʝ ʠʛʨʘ ʭʦʨʦʰʦ ʩʜʝʣʘʥʘ, 

ʵʪʦ ʦʯʝʥʴ ʙʦʣʴʰʦʡ ʧʨʦʮʝʩʩ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ. ʉʝʡʯʘʩ, ʢʪʦ ʥʘ 

ʥʘʰʝʡ «ʈʝʛʘʪʝ» ʧʨʠʩʫʪʩʪʚʫʝʪ, ʚʠʜʠʪ, ʯʪʦ ʪʘʤ ʚʩʸ ʦʯʝʥʴ 

ʯʸʪʢʦ, ʨʘʩʩʯʠʪʘʥʦ ʜʦ ʢʘʞʜʦʡ ʤʠʥʫʪʢʠ. ʅʝ ʚʩʷʢʠʡ ʟʥʘʝʪ, ʯʪʦ 

ʵʪʦʤʫ ʧʨʝʜʰʝʩʪʚʫʝʪ ʬʘʢʪʠʯʝʩʢʠ 10-ʣʝʪʥʠʡ ʦʧʳʪ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ 

ʠʛʨʳ. ʄʳ ʮʝʣʳʝ 10 ʣʝʪ ʧʨʦʚʦʜʠʤ ʚʦʪ ʪʘʢʠʝ ʚʝʱʠ. ʕʪʦ 

ʧʨʦʮʝʩʩ ʥʘʨʘʙʦʪʢʠ. ʇʦʥʘʜʦʙʠʣʦʩʴ ʧʦʨʷʜʢʘ ʣʝʪ ʚʦʩʴʤʠ, 

ʯʪʦʙʳ ʵʪʦ ʚʦʰʣʦ ʚ ʪʘʢʦʡ ʢʘʯʝʩʪʚʝʥʥʳʡ ʨʝʞʠʤ, ʘ ʩʦ ʩʪʦʨʦʥʳ 

ʢʘʞʝʪʩʷ, ʯʪʦ ʚʩʝ ʪʘʢ ʣʝʛʢʦ ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʣʶʙʦʝ ʪʘʢʦʝ 

ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʝ ʜʘʞʝ ʥʘ ʫʨʦʚʥʝ ʢʣʘʩʩ ʚʩʝʛʜʘ ʪʝʙʷ ʦʙʦʛʘʱʘʝʪ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʤ ʫʤʝʥʠʝʤ, ʘ ʦʩʦʙʝʥʥʦ, ʢʦʛʜʘ ʢʘʢʫʶ-ʪʦ ʥʦʚʫʶ 

ʠʛʨʫ ʨʘʟʨʘʙʘʪʳʚʘʝʰʴ, ʠʱʝʰʴ ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʥʦʚʳʝ ʠʜʝʠ, ʥʦʚʳʝ 

ʟʘʜʘʯʠ, ʥʦʚʳʝ ʮʝʣʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ, ʢʨʦʤʝ ʨʘʟʚʣʝʢʘʣʦʚʢʠ, ʝʱʝ 

ʜʘʜʫʪ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʦʙʫʯʝʥʠʷ. 

 

Редакция школьной газеты очень признательна Наталье 

Сергеевна Никифоровой за столь полный интересный 

ответ на вопрос об играх. На первых страницах мы тоже 

поместили материал об играх. Это стихотворение, 

открывающее газету, и ряд статей о Дронове Владимире 

Леонидовиче, человеке, который любит играть … в 

футбол. Мы продолжим в следующих номерах газеты 

этот разговор, у нас есть что рассказать и о Ермошиной 

Татьяне Александровне, учителе начальных классов. 

Она тоже любит играть со своими учениками в самые 

разные интеллектуальные игры. Возможно, игры—один 

из тех методов, которым можно увлечь ребенка в школе. 

Мы приглашаем всех: и учащихся школы, и учителей, и 

родителей—присоединиться к нам в разговоре  об играх. 

Мы будем рады, если вы пришлете свои работы, 

оформите свои мысли в статью, и вышлите на 

электронный адрес школьной газеты. Мы обязательно 

опубликуем ваш материал. 

Газета сообщает, что 6 февраля в городе Магнитогорске 

стартует финал муниципального конкурса «Учитель 

года—2012». Наталья Сергеевна справедливо назвала 

его тоже игрой. От пятой школы в номинации «Педагог-

воспитатель» принимает участие Синявская Татьяна 

Васильевна, социальный педагог. Пожелаем ей удачи! 

Поддержим еѐ своими тѐплыми словами! Будем с нею 

рядом, как бы ни сложилась конкурсная ситуация 

вокруг неѐ! 

ɸ ʚʦʪ ʢʘʢ ʧʠʰʫʪ ʦ ʥʦʚʦʛʦʜʥʝʡ ʥʦʯʠ ʥʘʰʠ ʤʘʣʳʰʠ, ʜʦʨʦʛʠʝ ʧʝʨʚʦʢʣʘʩʩʥʠʢʠ. «ʅʦʚʦʛʦʜʥʶʶ ʥʦʯʴ ʷ ʧʨʦʚʝʣ ʚ ʢʨʫʛʫ ʩʚʦʠʭ ʩʘʤʳʭ 

ʙʣʠʟʢʠʭ ʣʶʜʝʡ: ʤʘʤʳ, ʧʘʧʳ, ʙʘʙʳ ʠ ʜʝʜʳ. ʄʳ ʢʫʰʘʣʠ ʨʘʟʥʳʝ ʚʢʫʩʥʷʰʢʠ ʠ ʧʠʣʠ ʛʘʟʠʨʦʚʢʫ. ɸ ʢʦʛʜʘ ʥʘ ʯʘʩʘʭ ʧʨʦʙʠʣʦ 12 ʥʦʯʠ, 

ʤʳ ʯʦʢʘʣʠʩʴ ʙʦʢʘʣʘʤʠ ʠ ʟʘʛʘʜʳʚʘʣʠ ʞʝʣʘʥʠʷ! ʗ ʫʚʝʨʝʥ, ʯʪʦ ʚʩʝ ʥʘʰʠ ʞʝʣʘʥʠʷ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʦ ʩʙʫʜʫʪʩʷ! ʂʦʛʜʘ ʷ ʚʝʨʥʫʣʩʷ ʥʦʯʴʶ 

ʦʪ ʙʘʙʳ ʠ ʜʝʜʳ ʜʦʤʦʡ, ʪʦ ʫʚʠʜʝʣ ʥʘʩʪʦʷʱʝʝ ʚʦʣʰʝʙʩʪʚʦ: ʧʦʜ ʝʣʢʦʡ ʣʝʞʘʣʘ ʮʝʣʘʷ ʢʫʯʘ ʧʦʜʘʨʢʦʚ! ɺʩʸ, ʦ ʯʝʤ ʷ ʤʝʯʪʘʣ! ʕʪʦ ɼʝʜ 

ʄʦʨʦʟ ʧʦʟʜʨʘʚʠʣ ʤʝʥʷ ʩ ʅʦʚʳʤ ʛʦʜʦʤ!» ɺʝʨʦʥʠʢʘ ʅ.: çé ʅʦʯʴʶ ʤʥʝ ʧʨʠʩʥʠʣʩʷ ʩʦʥ ʦ ʪʦʤ, ʢʘʢ ɼʝʜ ʄʦʨʦʟ ʤʥʝ ʧʦʜʘʨʠʣ ʜʨʘʢʦʥʘ 

ʩ ʪʝʣʝʬʦʥʦʤ. ʋʪʨʦʤ, ʢʦʛʜʘ ʷ ʧʨʦʩʥʫʣʘʩʴ, ʷ ʥʘʰʣʘ ʧʦʜ ʸʣʢʦʡ  ʧʦʜʘʨʦʢ, ʦ ʢʦʪʦʨʦʤ ʷ ʚʩʝʛʜʘ ʤʝʯʪʘʣʘ» ʂʦʩʪʝʨʠʥʘ ʃʠʟʘ: «ʗ ʦʯʝʥʴ 

ʞʜʘʣʘ, ʢʦʛʜʘ ʥʘʩʪʫʧʠʪ ʥʦʯʴ, ʠ ɼʝʜ ʄʦʨʦʟ ʧʨʠʥʝʩʝʪ ʧʦʜʘʨʦʢ ʧʦʜ ʸʣʢʫ. ʗ ʧʦʧʨʦʩʠʣʘ ʫ ɼʝʜʘ ʄʦʨʦʟʘ ʧʘʣʘʪʢʫ ʠ ʤʠʢʨʦʩʢʦʧ. ɺʜʨʫʛ ʚ 

ʜʚʝʨʴ ʧʦʟʚʦʥʠʣʠ, ʧʘʧʘ ʦʪʢʨʳʣ ʜʚʝʨʴ, ʘ ʪʘʤ ʣʝʞʘʣʘ ʥʝʙʦʣʴʰʘʷ ʢʦʨʦʙʢʘ. ʗ ʧʦʜʫʤʘʣʘ: ʢʘʢ ʞʝ ʪʫʪ ʧʦʤʝʩʪʠʣʠʩʴ ʧʘʣʘʪʢʘ ʠ ʤʠʢʨʦ-

ʩʢʦʧ? ʅʘ ʩʘʤʦʤ ʜʝʣʝ, ʪʘʤ ʦʢʘʟʘʣʩʷ iPad. ʄʥʝ ʦʯʝʥʴ ʧʦʥʨʘʚʠʣʩʷ ʧʦʜʘʨʦʢ ɼʝʜʘ ʄʦʨʦʟʘ, ʭʦʪʴ ʵʪʦ ʙʳʣʦ ʠ ʥʝ ʪʦ, ʯʪʦ ʷ ʧʨʦʩʠʣʘ» 


